
شرایط فرونشست زمین در اصفهان وخیم شده   
ولی هنوز می شود  جلوی فاجعه را گرفت

نزدیک به بحران!

مصالح بی کیفیت و ستون های 
لرزان اقتصاد مسکن در اصفهان

 یک سقف 
به هر قیمتی؟!

ذوب آهن-گل گهر، فردا در سیرجان 
سربازان ربیعی در سربازان ربیعی در 
اندیشه شکستن طلسم اندیشه شکستن طلسم 
دروازه اخباریدروازه اخباری
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تولید کنندگان لبنیات زیر ذره بین نظارت 
تعزیرات اصفهان

بخشی از شبکیه چشم مصدوم محیط بان 
اصفهانی سالم است

 روی زرد طلای  روی زرد طلای سرخسرخ اصفهان  اصفهان 
 کشورهای همسایه گوی صادرات زعفران را ربوده اند 

برای ساماندهی 
وضعیت بازاربزرگ 

از شهرداری اصفهان 
حمایت می کنیم

حریم پل های تاریخی اصفهان را از معنا خالی نکنید
خط قرمز
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روزنامه  فرهنگی، اجتماعی، 
سیاسی، اقتصادی  و ورزشی            

پنجشنبه ۳ آبان ۱۴۰۳
۲۰ ربیع الثانی  ۱۴۴۶

۲۴ اکتبر  ۲۰۲۴
شماره ۴۲۰۸

۸ صفحه
سال چهاردهم

قیمت: 5۰۰۰ تومان

مسیح)ع(  را تبریک می گوییم 
سالروز میلاد حضرت 

مدیر کل دفتر بررســی مخاطرات زمین شناسی و اکتشافات معدنی کشــور با اشاره به لزوم 
عقبگرد 20 ســاله برای جبران فرونشســت در اصفهان گفت: »اصفهان و مجموعه حوزه زاینده رود 
ظرفیت این میزان بارگذاری را نداشته و ندارد.« اصفهان شهر تمدن هزاران ساله، پس از گذر ایام با 
افزایش جمعیت، جاذبه های اقتصادی، ســرمایه گذاری و اجتماعی امروز به عنوان یک کلانشهر و 
استان معین در کشور مطرح است، اما این کلان شهر   با مشکلات متعددی دست و پنجه نرم می کند 

که یکی از مهم ترین این مشکلات، مسائل و مخاطرات زیست محیطی است. 

ذوب آهــن بــرای پیــروزی در 
 مصاف بــا گل گهر باید فردا طلســم 
 دروازه محمدرضــا اخبــاری، گلــر 

با تجربه سیرجانی ها را بشکند... 
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شهردار اصفهان گفت: تعدادی اتوبوس جدید خریداری شده است؛ در جلسه 
دیروز هیئت مدیره شرکت واحد اتوبوســرانی نیز قول داده شد تا پایان سال 
جاری این اتوبوس ها وارد مدار حمل ونقلی شهر و خدمت رسانی به شهروندان 

شود.
به گزارش »ایمنا«، علی قاسم زاده در حاشیه چهل ویکمین برنامه »به احترام 
مردم اصفهان« با محوریت آیین بهره برداری از پروژه های عمرانی، خدماتی، 
فرهنگی و ورزشــی منطقه ۷ شــهرداری اصفهان اظهار کرد: امــروز در آیین 
افتتاحیه پروژه های شــهری مهمان منطقه ۷ بودیــم؛ از ویژگی های خاص 

افتتاحیه امروز نگاه محله محوری است.
وی افزود: شــهرک ولی عصر یکی از محلات پرجمعیت و کم برخوردار اصفهان 
به شــمار می رود که از ظرفیت بالایی برخوردار اســت، اما به اقتضای اینکه در 

حاشیه شهر قرار گرفته، از امکانات کمتری برخوردار بوده است.
شهردار اصفهان گفت: امیدوارم هدیه امروز شــهرداری منطقه ۷ به کام مردم 
این منطقه خوش بیاید و در این راســتا پروژه های بیشتری را در محلات کم 

برخوردار شاهد باشیم.
قاسم زاده با اشاره به تدابیر مدیریت شهری اصفهان برای رفع مشکل سرفاصله 
زمانی حرکت اتوبوس ها در منطقه ۷ که مورد گلایه شهروندان این منطقه است، 
تصریح کرد: تعدادی اتوبوس جدید خریداری شــده اســت؛ در جلسه امروز 
هیئت مدیره شرکت واحد اتوبوسرانی نیز قول داده شد تا پایان سال جاری این 
اتوبوس ها وارد مدار حمل ونقلی شهر و خدمت رسانی به شهروندان شود. وی 

افزود: اولویت توزیع اتوبوس ها با محورهایی است که سر فاصله های زیاد دارد، 
زیرا در بعضی محلات حاشیه ای سر فاصله و زمان انتظار مردم برای استفاده 
از اتوبوس۳0 تا ۴0 دقیقه است؛ یکی از این محلات شهرک ولی عصر است که 

امیدواریم با اضافه شدن اتوبوس های جدید مشکل تا حدی رفع شود.
شهردار اصفهان گفت: ایستگاه آتش نشانی منطقه ۷ آماده بهره برداری است، 
اما مشکل منابع انسانی داشت که در این راستا با دریافت مجوز از وزارت کشور و 

برگزاری آزمون، نیروهای مورد نظر مراحل آموزشی را می گذرانند.
قاسم زاده ادامه داد: بهمن سال جاری که بسته جدید افتتاحیه ها در منطقه ۷ را 

خواهیم داشت، ایستگاه آتش نشانی منطقه افتتاح خواهد شد.

قاسم زاده:

اتوبوس های جدید تا پایان سال جاری وارد مدار حمل ونقلی اصفهان می شود

مزایده عمومی یك مرحله ای
فراخوان آگهی مزایده واگذاری بهره برداری از پاركینگ اتوبوسرانی سابق واقع در بلوار طالقانی

عباس مرادی- شهردار نجف آباد

نوبت دوم

م الف: ۱8۰7376

شــهرداری نجف آباد در نظر دارد آگهی مزایده واگذاری بهره برداری از پاركینگ 

اتوبوســرانی ســابق واقع در بلوار طالقانی به مســاحت ۱9۰۰۰ متر مربع از طریق 
برگزاری مزایده عمومی به صورت استیجاری برای یك دوره یكساله، به افراد واجد 
شرایط ، بر اســاس قیمت پایه اجاره بهای كانون كارشناسان رسمی دادگستری 
و حســب مشــخصات موجود در مدارك پیوست مزایده به شــماره سیستمی 
500۳090286000018 را از طریق سامانه تداركات الكترونیكی دولت برگزار نماید.

كلیه مراحل برگزاری فراخوان از دریافت و تحویل اســناد فراخوان تا بازگشایی 
پاكت ها از طریق درگاه ســامانه تداركات الكترونیكی دولت )ســتاد( به آدرس 

www.setadiran.ir انجام خواهد شد.
 متقاضیان شــركت در فراخوان در صورت عدم عضویت در ســامانه، نســبت به 
ثبت نام و دریافت گواهی امضــای الكترونیكی )به صورت برخــط( برای كلیه 

صاحبان امضای مجاز و مهر سازمانی اقدام لازم را به عمل آورند.
مواعد زمانی:

- تاریخ انتشــار فراخوان: نوبت اول چاپ روز چهارشنبه مورخ 25/ 0۷/ 1۴0۳ و 
نوبت دوم چاپ روز پنجشنبه مورخ 0۳/ 08/ 1۴0۳

- مهلت دریافت اسناد فراخوان: تا ساعت 19 روز شنبه مورخ 05/ 08/ 1۴0۳
- مهلت ارسال پیشنهادات: تا ساعت 19 روز پنجشنبه مورخ 1۷/ 08/ 1۴0۳

- زمان بازگشایی پاكت ها: ساعت 15 روز شنبه مورخ 19/ 08/ 1۴0۳
نوع و مبلغ تضمین شــركت در فرایند ارجاع كار: شــركت كننــدگان باید مبلغ 
۳۳0/000/000 ریال به عنوان سپرده شــركت در مزایده را حسب مدارك پیوست، 
به صورت وجـه نقـــد به حساب سپرده شماره 2 / 910۷۴۷0 / 10 یا شماره شبا 
IR۰5۰7۰۰۰۰۱۰۰۰۲۲9۱۰7۴7۰۰۰۲ شــهرداری نزد بانك رسالت واریز و یا معادل 
آن ضمانتنامه معتبر بانكی با اعتبار حداقــل ۳ ماهه از زمان آگهی مزایده بعنوان 
ضمانت شــركت در مزایده تهیه و بارگذاری نمایند و سپس اصل ضمانتنامه و یا 
تاییدیه وصول مبلغ سپرده را قبل از بازگشایی پیشنهادات به واحد امورقراردادهای 

شهرداری مركزی نجف آباد ارسال نمایند.
اطلاعات تماس و آدرس دستگاه: نجف آباد خیابان امام خمینی ) ره ( ، شهرداری 

مركزی كدپستی 1۴661-851۴6 تلفن 0۳1-۴26۴00۴1-۳
مشــخصات شــهرداری: شناســه ملــی : 1۴0002۷۷۳۷8 كــد اقتصــادی : 

۴11۴۴۳۷1۷۳16 شماره ثبت : 09005۴۴

 آگهی مناقصه عمومی همزمان با ارزیابی)یکپارچه(

شماره ۱949۰ مورخ ۱4۰3/۰7/3۰ نوبت چاپ اول

اداره کل نوسازی مدارس استان اصفهان

مدت شماره مناقصهعنوان پروژهردیف
قرارداد

نوع 
قرارداد

مبلغ تضمین 
شرکت در مناقصه 

) ریال(

مبلغ برآورد اولیه به 
ریال )بر اساس فهرست 

بها سال ۱۴۰۳(
نوبت 
مناقصه

1

تهیه و اجرای عایق رطوبتی پیش ساخته مدارس 
و پروژه های آموزشی و پرورشی و ورزشی مناطق 
کاشان-بادرود-آران وبیدگل-اردستان-زواره-
خــور وبیابانک-نائین-کوهپایه-جرقویه علیا-
جرقویه سفلی-ورزنه-بن رود –هرند-برخوار-

میمه-نواحی 1و2و۳و۴و5و6 اصفهان

اول۳/82۴/000/000۷6/۴۷5/829/۴۳0فهرستی۳ ماه200۳00۴0۳80000۷1

2

تهیه و اجرای عایق رطوبتی پیش ساخته مدارس 
و پروژه های آموزشی و پرورشی و ورزشی مناطق 
گلپایگان-خوانسار-فریدن-بوئین ومیاندشت-
فریدونشهر-چادگان-تیران وکرون-باغبهادران-
سمیرم-نطنز-دهاقان-شهرضا-مهردشــت-

پیربکران- خمینی شــهر-زرین شهر-شاهین 
شهر-فلاورجان-فولادشهر-مبارکه-نجف آباد

اول2/9۷۴/000/00059/۴۷۳/6۷۴/260فهرستی۳ ماه200۳00۴0۳80000۷2

۱. دستگاه مناقصه گزار: اداره کل نوسازی مدارس استان اصفهان 
۲. موضوع مناقصه: مندرج در جدول فوق

۳. تاریخ و مهلت دریافت و گشایش اسناد مناقصه:
الف( مهلت دریافت اسناد مناقصه از تاریخ انتشار آگهی ۱۴۰۳/۰۸/۰۱ لغایت مورخ ۱۴۰۳/۰۸/۰۶ 

ب( مهلت تحویل اسناد مناقصه تا پایان وقت اداری مورخ ۱۴۰۳/۰۸/۲۱
ج( زمان گشایش پاکات اسناد مناقصه روز سه شنبه مورخ ۱۴۰۳/۰۸/۲۲ در محل سالن جلسات 

د( قیمت پیشنهادی پیمانکار الزاماً بایستی با سقف رتبه پیمانکار در رشته ساختمان و ابنیه مطابقت داشته باشد.
ه( نحوه عقد قرارداد به صورت فهرستی )بر اساس فهرست بها سال 1۴0۳( می باشد.

نشانی تحویل اسناد مناقصه: اصفهان – خیابان باغ گلدسته – مقابل درب شرقی بازار هنر – اداره کل نوسازی مدارس استان اصفهان )تلفن تماس: ۳2222889(
۴. نوع تضمین قابل قبول شرکت در مناقصه: الف( سپرده )واریز به شبای شماره ۷8010000۴0610۳060۷6۷0085 تمرکز وجوه سپرده بانک مرکزی ب( ضمانتنامه معتبر بانکی

5. مدت اعتبار پیشنهادها: سه ماه پس از گشایش پیشنهادهای مالی و این مدت برای یک بار و برابر سه ماه قابل تمدید می باشد.
جزئیات این مناقصه در پایگاه اینترنتیwww.nosazimadaresisf.ir و سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد ایران( قابل رویت می باشد و کلیه مراحل برگزاری مناقصه از 
دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکتها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد.

نوبت دوم

م الف: ۱8۱۲543

اداره كل نوسازی مدارس استان اصفهان

خبرخبر در  در زاینده رودزاینده رود
 جاریست ... جاریست ...

پروژه های اصلی 
مدیریت شهری 

اصفهان طرح های 
مناطق محروم است
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عزت، بزرگی، عظمت، 
استقلال و شرافت 

امروز این استان وکشور 
مدیون شهداست



 پنجشنبه ۳ آبان ۱۴۰۳ / ۲۰ ربیع الثانی  ۱۴۴۶ / ۲۴ اکتبر  ۲۰۲۴ / شماره ۴۲۰۸

 رئیس انجمن آثار و مفاخر فرهنگی:

ساخت ۱۷ آرامگاه مفاخر کشور در دستور کار قرار گرفت
رئیس انجمن آثار و مفاخر فرهنگی گفت: ساخت ۱۷ آرامگاه مفاخر کشور در دستور کار قرار گرفته 
است. به گزارش »تسنیم«، محمود شالویی در جلسه شورای اداری شهرستان کاشان ضمن اشاره به 
افتتاح دفتر انجام آثار و مفاخر فرهنگی شعبه کاشان، اظهار کرد: انجمن مفاخر بیش از یک صد سال 
عمر دارد و بیش از 38 آرامگاه را ساخته است. وی افزود: اگر این انجمن دست به این اقدام نمی زد، 
شاید امروز مفاخر ایران تا به این حد مشهور نبودند و از این رو آنچه اهمیت پیدا می کند آن است که 
امروز نسل ما نیازمند آن است که آثار به جا مانده بازسازی شود. مشاور وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی 
و رئیس انجمن آثار و مفاخر فرهنگی، خاطرنشان کرد: خوشبختانه کاشان از مناطقی بوده که مملو 
از مفاخر است و در انجمن مفاخر مهمترین کار آن است که مفاخر گذشته را معرفی و مفاخر امروزی 
را نیز به مردم بشناسانیم. وی گفت: مهم آن اســت که در فراز و فرودها زیرساخت های فرهنگی را 
تقویت کنیم تا در برابر ناملایمات مقاوم باشیم و برای اینکه شهر کاشان دارای انجمن شود از حدود 
دو سال پیش بررسی صورت گرفت. شالویی با بیان اینکه  کاشان دومین شهر دارای دفتر انجمن 
آثار و مفاخر فرهنگی است، تصریح کرد: تاکنون ۱2 دفتر انجمن را در مراکز استان ها افتتاح کردیم 
و امسال ساخت ۱۷ آرامگاه در دستور کار قرار دارد که یا ســاخته و یا بهسازی می شود. وی با بیان 
اینکه یکی از کارهای ما بهسازی و نوسازی آرامگاه فیض کاشانی است، تأکید کرد: حمایت لازم در 
این زمینه صورت می پذیرد و همچنین برای شناسایی مفاخر امروزی به ویژه افرادی که هنوز زنده 

هستند اقدامات ویژه ای در دستور کار قرار دارد.

مشاور وزیر فرهنگ در امور فرهنگی:

مشاهیر کاشان به ایران و جهان معرفی شوند
مشاور وزیر فرهنگ در امور فرهنگی با اشاره به افتتاح دفتر انجمن آثار و مفاخر فرهنگی در کاشان 
گفت: کار انجمن آثار و مفاخر فرهنگی معرفی مشاهیر و مفاخر به ایران و جهان است و امیدواریم 
با ایجاد این دفتر شاهد تحولی در این زمینه در کاشان باشیم. به گزارش »تسنیم«، حجت الاسلام 
حمیدرضا اربا ب سلیمانی در جمع برخی از فعالان حوزه فرهنگی با بیان اینکه آنچه در کاشان رقم 
خورده محصول ســال ها تلاش بزرگان اســت، گفت: امیدواریم با ایجاد دفتر انجمن آثار و مفاخر 
فرهنگی شــاهد تحولی در این حوزه باشیم. وی با اشاره به ســرآمد بودن کاشان در حوزه صنعتی 
افزود: در حوزه فرهنگ در کاشان بدهکاری هایی داریم که باید آن ها را پرداخت کنیم و از این رو از 
چند سال گذشته شاهد معرفی مشاهیر هستیم و امروز نوبت کاشان است. مشاور وزیر فرهنگ و 
ارشاد اسلامی در امور فرهنگی گفت: کاشان دومین شهر کشور است که افتخار احداث دفتر انجمن 
آثار و مفاخر فرهنگی را دارد، در حالی که احداث این دفاتر کار ساده ای نیست و بررسی های مختلفی 
برای احداث این دفاتر صورت می پذیرد. وی افزود: کار انجمن آثــار و مفاخر فرهنگی زدودن غبار 
فراموشی از چهره مشاهیر است؛ این انجمن یکی از بازوهای وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی است.

حجت الاسلام ارباب سلیمانی با بیان اینکه برای تحقق اهداف دفتر انجمن آثار و مفاخر فرهنگی در 
کاشان همه مسئولیت داریم، تصریح کرد: تمام مسئولان و فعالان حوزه فرهنگی باید بر خود فرض 

بدانند تا تمام تلاش خود را در راستای تحقق اهداف این انجمن در کاشان به کار بگیرند. 

معاون سازمان جهاد کشاورزی استان اصفهان:

نیمی از محصولات گلخانه ای اصفهان قابلیت صادرات دارد
معاون توسعه مدیریت سازمان جهاد کشاورزی استان اصفهان گفت: 
نیمی از محصولات گلخانه ای استان اصفهان قابلیت صادرات به دیگر 

کشورهای منطقه را دارد.
محمدعلــی کاظمی در مراســم افتتاحیه ســومین نمایشــگاه ملی 
محصولات گلخانه ای و صنایع وابسته در تیران اظهار کرد: سالانه بالغ بر 
3۵3 هزار تن محصول خوراکی شامل خیار، فلفل دلمه ای، سبزیجات 
و گوجه و بادمجان در گلخانه های اســتان اصفهان تولید می شــود که 
نیمی از محصولات گلخانه ای استان اصفهان قابلیت صادرات به دیگر 

کشورهای منطقه را دارد. 
وی افــزود: تیران و کرون و دهاقان از جمله شهرســتان های اســتان 
اصفهــان در تولیــد محصــولات گلخانه ای هســتند که بیشــترین 

سرمایه گذاری و تولید را دارند.
معاون توسعه مدیریت سازمان جهاد کشاورزی استان اصفهان با بیان 
اینکه سرمایه گذاری برای بسته بندی و برندسازی آن مورد توجه بوده، 
تصریح کرد: در کنار ایجاد گلخانه های ســبزی و صیفی، زمینه بســته 
بندی و برندســازی آن نیز فراهم شده که فرصت های شغلی جدید در 

این حرفه ها به وجود آمده است.
کاظمی ادامه داد: سرمایه گذاری در کشت های گلخانه ای به کشاورزی 
رونــق داده و باعث تولیــد، اشــتغال و تأمین منابع غذایی شــده که 

سرمایه ای برای استان اصفهان و سطح ملی محسوب می شود.

وی با بیان اینکه سرمایه گذاری برای احداث گلخانه به اعتباری زیادی 
نیاز دارد، خاطرنشــان کرد: در شــرایط فعلی با وجود ظرفیت صادرات 
محصولات این مراکز، سود و منفعت خوبی نصیب کشاورزان می شود 
و هزینه های سازه ای و کشــت و کار گلخانه تأمین شده و انگیزه برای 

این کار وجود دارد.
معاون توسعه مدیریت سازمان جهاد کشاورزی استان اصفهان به مسیر 
تولید در گلخانه ها اشاره کرد و اذعان کرد: تأمین نهادهای مرغوب، بذر 
نشا و بهره گیری از روش های نوین در مراحل کاشت، داشت و برداشت 
بسیار مهم است که هر چقدر مکانیزه باشــد امکان بهره برداری بیشتر 

خواهد بود. کاظمی به فرآوری محصولات گلخانه ای و ســرمایه گذاری 
برای تکمیل زنجیره تولید را مهم خواند و اضافه کرد: این چنین اقداماتی 
سود کشاورز را افزایش داده و مانع از خام فروشی می شود و از طرفی 

هم ارزش افزوده ای را برای منطقه به همراه خواهد داشت.

نمایشگاه گلخانه داران فرصتی برای سرمایه گذاری
مدیر جهاد کشــاورزی تیران و کرون در این مراســم با بیان اینکه این 
شهرستان قطب تولید فلفل دلمه ای اســت، گفت: سازه های مکانیزه 
گلخانه ای در این منطقه توســعه یافته و توانسته بر اساس روش های 

نوین کار پیش برود.
مهدی آرپناهی ادامه داد: برگزاری نمایشــگاه محصولات گلخانه ای و 
صنایع وابسته به عنوان یک رویداد مؤثر رقابتی و ترغیب دیگران برای 
ســرمایه گذاری در این بخش بــوده که فعالان این حــوزه وارد عرصه 

شده اند و امسال سومین دوره این نمایشگاه در حال برگزاری است.
وی با بیان اینکه ۴۰ غرفه از تولید کنندگان، شــرکت های بســته بندی 
و تجهیزات گلخانه ای در این نمایشــگاه پیش بینی شده، افزود: این 
نمایشگاه تا چهارم آبان ماه در مجموعه فدک تیران برپا خواهد بود که 

علاقه مندان می توانند بعدازظهرها از این نمایشگاه بازدید کنند.
مدیر جهاد کشــاورزی تیران و کرون گفت: فعــالان اقتصادی در حوزه 

گلخانه ای از دیگر استان های کشور در این نمایشگاه حضور دارند.

دبیر جشنواره ملی نقالی و روایتگری سیلک ضمن 
اشاره به تعهد ایران به یونسکو برای ترویج نقالی در 
۵ نقطه کشور، گفت: کاشــان این ظرفیت را دارد که 

شهر ملی نقالی و روایتگری شود.
به گزارش »تسنیم«، مســعود نوری فرد در حاشیه 
رونمایی از پوســتر دومین جشــنواره ملی نقالی و 
روایتگری سیلک، اظهار کرد: اولین دوره جشنواره 
سال گذشته با ۷۰ اثر رسیده برگزار شد و امسال آثار 
رسیده از نظر کیفی و کمی افزایش پیدا کرده است.

وی با اشاره به اینکه سال گذشته و امسال جشنواره 
از اقصی نقاط ایران اسلامی شــرکت کننده داشته 
است، خاطرنشان کرد: امسال امیدواریم با حضور 
هنرمندان نقالی و روایتگری شــاهد رونق بیش از 

پیش جشنواره باشیم.

دبیر دومین جشنواره ملی نقالی و روایتگری سیلک 
با اشــاره به اینکه کاشــان این ظرفیت را دارد که به 
عنوان شهر ملی نقالی معرفی شــود، تصریح کرد: 
برای این مهم یک پشتوانه علمی، اجرایی لازم است 

که ظرفیت های آن در کاشان موجود است.
وی با اشاره به اینکه هنر نقالی و روایتگری در قرن 
شش و هفت در کاشــان رواج داشت، گفت: اسناد 
ایــن موضــوع در کتابخانه ملی مجلس شــورای 
اســلامی موجود اســت که این نشــان از پیشینه 

تاریخی این هنر در کاشان است.
نوری فرد با اشاره به اینکه جشــنواره ملی نقالی و 
روایتگری ســیلک در حال حاضر تخصصی ترین 
رویداد در ســطح کشــور در مورد این هنر اســت، 
افزود: هنر نقالی و روایتگری باید در ســطح کشور 

 گسترش پیدا کند و از این رو موضوع آموزش باید 
جدی گرفته شود.

وی با اشاره به تعهد ایران به یونسکو برای ترویج هنر 
نقالی و روایتگری در پنج نقطه کشور، خاطرنشان 
کرد: در حال حاضر فقط کاشــان این موضوع را به 
تنهایی به دوش کشــیده اســت و در حال آموزش 

نقالی و روایتگری است.

تعهد ایران به یونسکو برای ترویج نقالی در ۵ نقطه کشور

رئیس اداره حفاظت محیط زیست شاهین شهر و میمه گفت: گراز مشاهده شده در شهر شاهین شــهر زنده گیری و برای قرنطینه به محیط زیست مرکز استان 
منتقل شده است.

حسین خادمی در گفت وگو با خبرنگار »مهر« با اشاره به اینکه دو روز پیش یک قلاده گراز در شهر شاهین شهر توسط شهروندان مشاهده و به محیط زیست گزارش 
شد، اظهار کرد: این حیوان توسط کارشناسان محیط زیست شهرستان زنده گیری و برای قرنطینه به محیط زیست اصفهان منتقل شد.

وی خاطرنشان کرد: باید توجه داشت که شاهین شهر در نزدیکی چهار زیستگاه حیات وحش از جمله منطقه حفاظت شده و پارک ملی قمیشلو، پارک ملی موته، 
منطقه حفاظت شده کرکس و منطقه حفاظت شده قمصر و بزرک است و این امکان وجود دارد که گاهی سرریز حیات وحش در مناطق سکونتگاه شهری مشاهده 

شوند زیرا جمعیت خوبی از حیات وحش را در این مناطق داریم.
رئیس اداره حفاظت محیط زیست شاهین شهر و میمه با بیان اینکه مشاهده شدن حیات وحش در مناطق سکونتگاهی شهر موضوعی بی سابقه نیست، افزود: 

این امر طبیعی است زیرا شاهین شهر در مجاورت پارک ملی است و در بیشتر موارد پرندگان وحشی را زنده گیری کرده و در طبیعت رهاسازی می کنیم.

خبر روزپرسه گراز  در خیابان های شاهین شهر!

عکس خبر

آغاز سرشماری عمومی 
کشاورزی در لنجان

فرمانــدار شهرســتان لنجان در 
جلسه شــورای اداری با اشاره به 
آغاز سرشماری عمومی کشاورزی 
در شهرستان لنجان گفت: پرداخت 
تســهیلات ادوات تجهیــزات و 
نهاده های کشــاورزی بــر مبنای 
سرشــماری، دریافــت اطلاعات 

صحیح و به روز انجام می شود. 

استعفای شهردار کاشان پذیرفته و سرپرست شهرداری 
تعیین شد

دویست و هجدهمین جلسه فوق العاده شورای اسلامی شهر کاشان با پذیرش استعفای شهردار 
و تعیین سرپرست شهرداری برگزار شد.

به گزارش خبرگزاری »ایمنا«، دویست و هجدهمین جلسه رسمی شورای اسلامی شهر کاشان با 
محوریت بررسی استعفای کیومرث محمدپور شهردار کاشان برگزار شد و در این جلسه که با حضور 
اعضای شورای اسلامی شهر تشکیل شد، موضوع استعفای شهردار مورد بحث و بررسی قرار گرفت.

پس از ارائه دلایل استعفای شهردار و تبادل نظر میان اعضا، شورای اسلامی شهر کاشان در نهایت با 
این استعفا موافقت کرد و همچنین با توجه به شرایط موجود و لزوم تعیین سرپرست جدید برای 

شهرداری، ابوالفضل زارع به عنوان سرپرست شهرداری کاشان انتخاب شد.
این تصمیــم با هدف تضمین ادامــه فعالیت های اجرایی شــهر و حفظ روند خدمات رســانی به 
شهروندان اتخاذ شد و اعضای شورای شــهر از زحمات و تلاش های شهردار پیشین تقدیر و و برای 

سرپرست جدید آرزوی موفقیت کردند.
اعضای شورای اسلامی شــهر کاشــان در پایان این جلســه بر اهمیت همکاری تمامی نهادها و 

دستگاه های اجرایی برای بهبود وضعیت شهر و تحقق برنامه های توسعه ای تأکید کردند.

رئیس سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری کاشان:

تالار معرفت ویژه مفاخر، مشاهیر و شهدا در کاشان به 
بهره برداری رسید

رئیس سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری کاشان گفت: آیین بهره برداری و گشایش تالار 
معرفت با حضور محمود شالویی مشاور وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی و رئیس انجمن آثار و مفاخر 

فرهنگی کشور، در سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری کاشان انجام شد.
محمد علی فرجی در گفت وگو با خبرنگار »ایمنا« اظهار کــرد: با حضور رئیس انجمن آثار و مفاخر 

فرهنگی کشور تالار معرفت ویژه مفاخر، مشاهیر و شهدا در کاشان به بهره برداری رسید.
وی افزود: با حضور محمود شالویی، مشاور وزیر فرهنگ و ارشــاد اسلامی و رئیس انجمن آثار و 
مفاخر فرهنگی کشور، آیین بهره برداری و گشــایش تالار معرفت در سازمان فرهنگی، اجتماعی و 

ورزشی شهرداری کاشان انجام شد.
رئیس ســازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری کاشــان گفت: تالار معرفت ویژه مفاخر، 

مشاهیر و شهدا، فرصتی برای آشنایی و معرفی مفاخر و مشاهیر حوزه فرهنگی کاشان است.
فرجی اظهار کرد: این تالار شــامل معرفی مفاخر و مشــاهیر گذشــته، دیوار جاودانه ها شــامل 
فرهیختگان معاصر و تأثیرگذار منطقه، دیوار سرداران شهید، معرفی تازه های کتاب و همچنین در 
بردارنده ویژندهای دریافت شده کشوری شامل معرفی کاشان شهر جهانی خانه و کاشان پایتخت 

جهانی نساجی سنتی است.
وی با بیان اینکه تلاش شده در این فضا با توجه به عنوان انتخاب شده »تالار معرفت« در بخش های 
مهم آثاری قرار گیرد، گفت: تصویر بارگاه ملکوتی حضرت ســلطان علی بن امام محمد باقر )ع( و 
تصویر فتوموزائیک سپهبد شهید حاج قاسم سلیمانی با تصاویری از ۱8٠٠ شهید کاشان زینت بخش 

این مکان است. 
 رئیس ســازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شــهرداری کاشــان با بیان اینکه بخش مربوط به 
دیوار سلسله پرافتخار نیز مزین به مشاهیر کهن است، افزود: در این بخش نیز تصاویر ۱۶٠ شخصیت 

قرار دارد.
فرجی گفت: ساخت و بهسازی این طرح با هزینه بالغ بر ۵ میلیارد ریال توسط سازمان فرهنگی، 
 اجتماعی و ورزشــی شــهرداری کاشــان با طراحی بهنام اعتمــادی و اجرای مســلم صالحون 

انجام شده است.

با مسئولان

 فرماندار تیران:

خانواده ها برای کاهش 
آسیب های اجتماعی با 
مدارس همکاری کنند

فرمانــدار تیران و کــرون گفــت: خانواده ها و 
اعضــای انجمن های اولیــا و مربیــان برای 
کاهش آســیب های اجتماعــی نوجوانان با 
مدارس این شهرســتان به صورت تخصصی 
و حمایتــی همکاری کنند. علــی محمدی کیا 
در جلســه شــورای آموزش و پرورش تیران و 
کرون به ضرورت اجرای فعالیت های فرهنگی 
و برنامه ریــزی هدفمنــد برای پیشــگیری 
از آســیب های اجتماعی، اظهار کــرد: در کنار 
مأموریت آموزشــی مدارس، توجه به نیازهای 
فرهنگی و توانمندســازی در جهت پیشگیری 
از آسیب های اجتماعی بین نوجوانان ضرورت 
دارد که مــدارس نباید از آن غفلــت کنند. وی 
افزود: تحقق این برنامه ها و تلاش برای هدف 
مشخص مستلزم هم افزایی و جلب مشارکت 
دســتگاه های اداری و به ویژه خانواده ها است 
تا با همکاری پدر و مادران متخصص در حوزه 
اجتماعی و فرهنگی اتفاقات مهمی رقم بخورد. 
فرماندار تیران و کرون تأکید کرد: بســیاری از 
خانواده ها در حال حاضر دارای سواد و تخصص 
مشاوره و ارائه خدمات فرهنگی و روانشناسی 
هستند که این موضوع ظرفیت مهمی است که 
می تواند در اختیار مدارس قرار گیرد و مشکل 
دانش آموزان و جامعه را برای توانمندسازی رفع 
کند. محمدی کیا گفت: بعضی از خانواده های 
دارای تمکن مالی نیز آمادگی تأمین هزینه های 
برگزاری جلســات و کارگاه های آموزشی برای 
دانش آمــوزان و پدر و مادرهــا را برای کاهش 
آسیب های اجتماعی و رفع نگرانی های تربیتی 
را دارند کــه باید زمینه جذب آن فراهم شــود. 
وی یادآور شــد: اعضای انجمن هــای اولیا و 
مربیــان در این گونه تصمیم ســازی ها دخیل 
شوند و با همکاری دیگر نهادهای اداری به رفع 
نگرانی های اجتماعی کمک شود. وی با تأکید 
بر به تشکیل اتاق فکر و مشورت با افراد خبره، 
افزود: در قالــب هم افزایــی و هم گرایی بین 
کارشناسان و مسئولان اجرایی، امکان توسعه 

فرهنگی با کیفیت بالا فراهم می شود.

اخبار

استان

فرماندار شهرستان تیران و کرون با بیان اینکه امروز 
شیوه های سنتی پاسخگوی نیاز کشاورزی نیست، 
گفت: شــیوه های علمــی بهره وری کشــاورزی را 

افزایش می دهد.
علــی محمدی کیا در مراســم افتتاحیه ســومین 
نمایشگاه ملی محصولات گلخانه ای و صنایع وابسته 
در تیران اظهار کرد: یکی از چالش های جدی عصر 
جدید کشــاورزی، کمبود منابع آبی بوده که مانع از 

توسعه این بخش شده بود.
وی افزود: ایجاد گلخانه ها در بخش مرکزی کشور از 
جمله استان اصفهان علاوه بر رونق تولید، در تأمین 
نیاز مواد غذایی نقش داشت که فرصت های شغلی 
خوبی را نیز به وجود آورد و توانسته نیروی کار جذب 

و به اقتصاد هم کمک کند.
فرماندار تیران و کرون با بیــان اینکه بی توجهی به 
زنجیره تولید سود را کاهش می دهد، تصریح کرد: 
با تکمیل ایــن چرخه امکان ایجــاد ارزش افزوده، 
سودآوری و ایجاد فرصت های شغلی جدید وجود 
دارد. محمدی کیا ادامه داد: ایجاد شــهرک صنایع 
غذایی در این منطقه یکــی از مدل های کاربردی در 
جهت ایجاد اقتصاد هدفمند و تکمیل چرخه تولید 
محسوب می شود که با کمک بخش خصوصی رقم 

خورده است.
وی برند سازی و بسته بندی را از دیگر فرصت های 
تکمیل چرخه تولید بیان کرد و اذعان کرد: برای این 
امر باید سرمایه گذاری بیشــتری صورت بگیرد تا 
محصولات کشــاورزان در شــرایط خاص که تقاضا 

کاهش می یابد، دچار مشکل نشود.
فرماندار تیران و کرون بــه بهره گیری از روش های 
نوین در توسعه کشاورزی اشاره و خاطرنشان کرد: 
روش های سنتی پاســخگو نبوده و باید شیوه های 

علمی و کاربــردی را در این عرصه بــه کار گرفته که 
برپایی اینچنین نمایشــگاه هایی بــه این موضوع 

کمک می کند.
محمدی کیــا ایجــاد مرکــز تحقیقاتــی در کنار 
شهرک های گلخانه ای را مهم خواند و تصریح کرد: 
باید از ظرفیت های علمی، دانشگاهی و پژوهش های 
کاربردی برای رونق کشاورزی و افزایش بهره وری 

استفاده کرد.
وی با بیان اینکه گردشــگری کشــاورزی با ایجاد 
گلخانه ها و گیاهــان دارویی رونق گرفته، گفت: این 
اقدامات یک گونه گردشــگری را تقویت کرده و به 
جذب توریست کمک کرده که دستاوردهای آن را در 

رشد اقتصادی می توان تجربه کرد.

اطلاعیه
نظر به اینکه اینجانب رامین چراغ پور احمد محمودی دارای ملک مسکونی در شهر سده لنجان به آدرس 
شــهرک نگین خیابان ۲۰متری پلاک۴۴۴ و فعلا در حال ســاخت و ساز می باشــم چنانچه مالکین و 
همسایگان ضلع غربی پلاک۴۴۳ اعتراضی به عدم اجرای پخ دارند ظرف مدت یک ماه از تاریخ انتشار اگهی 

اعتراض خود را به شهرداری اعلام نمایند.

 فرماندار شهرستان تیران و کرون:

شیوه های علمی، بهره وری کشاورزی را افزایش می دهد



تولید کنندگان لبنیات زیر ذره بین نظارت تعزیرات اصفهان
بازرسان تعزیرات حکومتی استان اصفهان با تولیدکنندگان فرآورده های لبنی که بالاتر از نرخ مصوب 
محصول خود را عرضه می کنند، برخورد می کنند. معاون قضایی و نظارت تعزیرات حکومتی اســتان 
اصفهان گفت: براساس مصوبه ستاد تنظیم بازار نرخ انواع لبنیات 30 درصد افزایش پیدا کرده و بازار 
توزیع لبنیات موظف به عرضه فرآورده های لبنی با نرخ مصوب دولت هستند. براتعلی صالحی افزود: 
هم اکنون دو گروه گشت بازرسی تعزیرات روزانه در شهرســتان اصفهان و یک گروه هم در هریک از 
شهرستان های استان بر روند تولید وعرضه لبنیات طبق نرخ مصوب نظارت دارند. وی هدف از تشدید 
نظارت ها را جلوگیری از ایجاد التهاب در بازار لبنیات و مقابله با هرگونه تخلف پیرامون کم فروشــی و 
گرانفروشی اعلام کردوگفت: این نظارت ها به طور مستمر با برگزاری گشت های مشترک با همکاری 
جهاد کشــاورزی، اداره کل صنعت، معدن و تجارت، اتاق اصناف اجرا و بازار لبنیات استان هر روز رصد 

خواهند شد.

فروش گندم و آرد یارانه ای برای مصارف خبازی مجاز شد
بر اساس لایحه بودجه سال ۱۴0۴، پرداخت وجوه ناشی از خرید تضمینی گندم انجام می شود و فروش 
گندم و آرد یارانه ای برای مصارف خبازی ها مجاز است. به گزارش »ایراسین«، در بند ب تبصره ۱3 - 
حمایت اجتماعی در لایحه بودجه سال ۱۴0۴ بخش کشاورزی آمده است: پرداخت وجوه ناشی از خرید 
تضمینی گندم )در سقف مصارف خبازی( به ذینفع نهایی بر اساس شماره ملی و موقعیت مکانی )واحد 
قطعات اراضی کشاورزی به صورت نقشه( انجام می شــود. فروش گندم و آرد یارانه ای برای مصارف 
خبازی مجاز است و برای سایر مصارف به قیمت تمام شده به علاوه سود متعارف انجام می شود. سایر 
مصرف کنندگان باید نسبت به خرید گندم مورد نیاز خود با اولویت ساز و کار کشت قراردادی از کشاورزان 
اقدام کنند. دستگاه مباشر موظف است همه وجوه حاصل از فروش گندم و آرد یارانه و غیر یارانه ای را به 
ردیف درآمدی واریز کند تا پس از کسر هزینه های تبعی توسط سازمان برای مصرف در یارانه گندم، آرد و 
نان تخصیص یابد. آیین نامه اجرایی این بند با پیشنهاد مشترک سازمان برنامه بودجه کشور و همکاری 
وزارت جهاد کشاورزی حداکثر تا پایان فروردین ماه تهیه و به تصویب هیئت وزیران می رسد. صندوق 
بیمه اجتماعی کشاورزان، روستاییان و عشایر با رعایت قوانین مربوط مکلف است صرفاً سرپرست 
خانوار در صورت تقاضا تحت پوشش بیمه اجتماعی قرار دهد. مشمولین ماده ۲۱ قانون جوانی جمعیت 
و افراد غیر سرپرست خانوار که قبل از ابلاغ این حکم بیمه شده اند، از شمول این بند مستثنی هستند.

۸۷۰۰ تُن آرد یارانه ای برای ارتقای سطح معیشت روستاییان 
اصفهان توزیع شد

مدیرکل غله و خدمات بازرگانی اســتان اصفهان گفت: 8700تُن آرد یارانه ای از ابتدای امسال تا پایان 
مهر برای ارتقای سطح معیشت و حمایت از ســاکنان روستاها و عشایر اســتان توزیع شده است. 
محسن ضیائی در جمع خبرنگاران افزود: توزیع آرد یارانه ای توســط دولت برای حمایت از ساکنان 
روستاها و عشایر و ارتقای سطح معیشت آنها با برنامه ریزی دقیق، منظم و با هماهنگی بخشداری ها و 
دهیاری های محل در حال انجام است. وی اضافه کرد: برای حمایت از خانوارهای عشایر و با هماهنگی 
اداره کل امور عشایر و فرمانداری های محل، سهمیه مورد نظر به طور ماهانه در اختیار آنها قرار می گیرد. 
مدیرکل غله و خدمات بازرگانی اســتان اصفهان خاطرنشــان کرد: این مقدار شامل حدود7۲00تن 
آرد است که بین روستاییان فاقد نانوایی استان توزیع شــد. وی ادامه داد: همچنین برای حمایت از 
خانوارهای عشایر با هماهنگی اداره کل امور عشایر، در این مدت حدود ۱500 تُن آرد به عشایر استان 
تخصیص یافت. ضیائی بیان کرد: سهمیه عشایر با توجه به زمان ییلاق و قشلاق آنها در فصول سال و 

آمار ارائه شده از طرف سازمان امور عشایر کشور اختصاص می یابد. 
به گزارش »ایرنا«، اســتان اصفهان با پنج میلیون و ۴00 هزار نفر جمعیت دارای بیش از ۱700روستا و 

آبادی با جمعیت حدود ۶00 هزار نفر است که ۹35 روستا بیش از ۲0 خانوار جمعیت دارند.

اکنون نصف جهان بر پله چهارمین تولید کننده زعفران 
 در کشــور قرار دارد اما برخــی مشــکلات مانند نبود 
بسته بندی مناسب و فرآوری مناسب، صادرات این محصول را تحت 
الشعاع قرار داده است. طلای سرخ در اصفهان حکم کیمیایی را دارد که 
این روزها اقتصاد کشاورزی اصفهان را به دست گرفته است و در طول 
سال های گذشته با توجه به اقلیم این استان، کشت این محصول نقش 
مهمی در اقتصاد اصفهان ایفا کرده است. در حقیقت، در حال حاضر با 
توجه به خشکســالی و اقلیم خشــک اصفهان بهترین محصولی که 
می تواند با وجود خاک مناســب، در برخی مناطق در این استان نقش 
تعیین کننده ای در اقتصاد کشاورزان داشته باشد کشت زعفران است. 
نیاز کم این محصول به آب این موضوع را رقم زده که کشــاورزان رغبت 
بیشتری به کاشــت زعفران داشته باشــند، گیاهی گرانبها که نه تنها در 
عرصه مصرف غذا بلکه مصرف دارویی هم داشته و ارزآوری مناسبی را 
عاید کشور می کند. شهرســتان های نطنز با سطح 350 هکتار، تیران و 
کرون ۲50هکتار، نجف آباد ۱70 هکتار، کاشان ۱۱0 هکتار، آران و بیدگل 
۱05 هکتار و اردستان ۱00 هکتار به ترتیب بیشترین سطح زیر کشت را به 
خود اختصــاص داده اند اما یکــی از مناطقی کــه در اصفهان بهترین 
نمونه های زعفران در کشور را دارد، »روستای ازان« است که در بخش 
غربی میمه قرار دارد، این روستا از طبیعتی بی نظیر و زیبا برخوردار است 
و به واسطه خاک مرغوب و حاصلخیزی که دارد توانسته زعفران مرغوبی 
را هم از آن خود کند. صغرا جعفری، کارآفرین و کشاورز نمونه ای است 
که به واسطه این پتانسیل توانســته در این رابطه موفق عمل کند. این 
صادر کننده در گفت و گو با »بازار « در رابطه با سطح زیرکشت زعفران در 
این منطقه می گوید: کشــت زعفران بعد از ازان به روســتاهای مجاور 
گسترش پیدا کرد. وی ادامه داد: در حال حاضر، بیش از ۲50 هکتار از 
زمین های بخش میمه شهرستان شاهین شهر زیر کشت زعفران قرار 

دارد که ۱50هکتار آن در روستای ازان کشت شده است.

سهم بزرگ اشتغالزایی از زعفران
این کارآفرین در رابطه با سهم اشــتغالزایی زعفران در این منطقه هم 
می گوید: بیش از ۶000 نفر در این عرصه مشغول به کار هستند و در این 
زمینه با توجه به اینکه پتانسیل های بالقوه زیادی هم در شهرستان های 
اطراف هست با آموزش کشــاورزان سعی کرده ایم که سطح زیرکشت 
زعفران را در این منطقه افزایش بدهیم. ۲۱ شهرستان و ۴۴ روستا در 
اصفهان کشت طلای سرخ را توسعه داده اند تا از این طریق این محصول 
گرانبها به بیشترین بازار صادراتی که امارات، چین، اسپانیا، افغانستان، 

قطر، کویت، آلمان، هلند، دبی هستند، صادر شود. در این رابطه احمدرضا 
رئیس زاده، مدیر امور باغبانی سازمان جهاد کشاورزی اصفهان نیز در 
گفت و گو با »بازار« با اشــاره به اینکه گیاه زعفران نیاز کمی به آب دارد 
و نسبت به هزینه هایی که برای کاشــت و برداشت آن می شود، ارزش 
اقتصادی زیادی دارد، گفت: با توجه به خشکسالی اصفهان کشاورزان 
قادر به تقبل هزینه های کم آبی نیســتند و به همین خاطر چون کشت 
زعفران با شــرایط کم آبی سازگار است، کشــاورزان اصفهانی هم از آن 

استقبال کرده اند.

رتبه چهارم اصفهان در کشور
به گفته مدیر امور باغبانی ســازمان جهاد کشاورزی اصفهان هم اکنون 
اصفهان رتبه چهارم کشت زعفران را دارد و با توجه به اینکه تغذیه و آبیاری 
مناسب است و در مناطقی این کشت صورت می گیرد که دارای بارندگی 
مناسب است و توانسته ایم در این رابطه با آفات مبارزه کنیم و پیازهای 
سالم را نیز به کشاورزان پیشنهاد دهیم و برای کشت این محصول زمان 
مناسبی هم انتخاب می شود. وی می افزاید: کشت زعفران در اصفهان از 
بازدهی خوبی برخوردار بوده و اکنون استان اصفهان با سطح ۱800هکتار 
زیرکشت این محصول و تولید بیش از ۱0 تن اکنون بعد از استان های 
خراسان رضوی، جنوبی و شــمالی در رتبه چهارم قرار گرفته است. به 
گفته مدیر امور باغبانی سازمان جهاد کشاورزی اصفهان در سال گذشته 
سطح زیرکشــت این محصول ۲00 هکتار افزایش یافته است و این در 
حالی است که سطح زیر کشت زعفران در ســال ۱۴0۲ نسبت به سال 
۱۴0۱حدود ۲۱0هکتار افزایش یافته است و این جای خشنودی دارد. به 
گفته رئیس زاده، کشت گلخانه ای زعفران، دارای معایب فراوانی است 
و این روش هنوز اجرا نشده است؛ با این حال، طبق روال سال های قبل، 
کشت زعفران در استان توسعه صعودی دارد و پیش بینی می شود در 
مدت یک دهه آینده هر سال به طور متوسط سطح زیر کشت ۲00هکتار 

توسعه پیدا کند.

بازارصادرات در دست کشورهای همسایه
با وجود اینکه کشــت زعفران در اصفهــان توانســته کارنامه خوبی و 
درخشانی را ارائه دهد، خرید و فروش و صادرات این محصول گرانبها 
با چالش ها و مشکلات زیادی روبه رو اســت، خرید فله ای و فروش 
مثقالی زعفران ایران توسط افغانستان است که باعث شده برای فعالان 

این عرصه سود کم با زحمت زیادی داشته باشد. 
احمد مهدی پور، کارشناس کشــاورزی در گفت و گو با »بازار« در این 

رابطه با اشاره به اینکه زعفران محصولی است که نقش مهمی در بخش 
صادرات دارد؛ بنابراین، اگر به نوع بســته بندی توجه نکنیم نمی توانیم 
به شکلی جدی در بازارهای جهانی موفق عمل کنیم، می گوید: با وجود 
اینکه زعفران ایران از مرغوبیت بســیار خوبی برخوردار است و زعفران 
اصفهان هم در کشور نام و نشانی داشته و کیفیت بسیار خوبی هم دارد 
به این دلیل که ما به بسته بندی مناسب و سلایق مصرف کننده و مقصد 
و هدفی که قرار است این محصول ارائه شود توجه نکرده ایم کشورهای 
دیگر زعفران ما را به شــکل فلــه ای خریداری می کننــد و با ابزارهای 
مختلف و در بسته بندی های زیبا آن را به نام خود ارائه می کنند. وی با 
تأکید بر اینکه در کنار گسترش کشت این محصول باید به نکاتی همچون 
بازار فروش و برندسازی و بسته بندی توجه زیادی داشت می گوید: این 
موضوع نه تنها در این عرصه ارشتغالزایی می کند بلکه به دلیل فروش 

مناسب می تواند انگیزه تولید کننده را بالا ببرد. 
با این تفاسیر اگر ما نتوانیم در این عرصه موفق عمل کنیم ممکن است 
طلای ســرخ ایران هم به سرنوشت فرش و پســته دچار شود و بازار 
صادرات این محصول به دست کشورهای همسایه بیافتد؛ موضوعی که 
تنها به دلیل عدم مدیریت در تولید، برداشت و صادرات اتفاق افتاده و 
اکنون تقدیم همسایه ما یعنی افغانستان شده است و همانطور که گفته 
شد، زعفران ایران به اسم کشورهای دیگر صادر می شود، مسیری که با 
خام فروشی زعفران به بیراهه رفته است. با توجه به گفته کارشناسان، 
در هر مترمربع زمین باید یک گرم زعفران خشــک تولید کنیم، اما در 
حال حاضر در هر هکتار ۲00 میلی گرم تولید می شود. این یعنی منابع 
ارزشمند آب و خاک و انرژی برای تولید صرف می شود اما عملکرد در 
واحد سطح بسیار پایین است؛ بنابراین، باید با راهکاری مناسب و توجه 
به پتانسیل هایی که وجود دارد کشت این محصول ارزشمند را تقویت 
کنیم و با نگاهی درســت به بازارهای صادراتی و ایجاد زیرساخت ها در 
عرصه بسته بندی مناسب و توجه به سلایق مصرف کننده، بازار جهانی 

طلای سرخمان را خودمان به دست بگیریم.

افزایش هزینه های مصالح ساختمانی بازار مسکن را 
تحت تأثیر قرار داده به شکلی که کارشناسان معتقدند 
 اگر این اوضاع بــه همین منوال بگذرد حاشــیه ها 
چاق تر خواهند شــد. به گزارش »بــازار«، افزایش 
هزینه های مصالح ساختمانی بازار مسکن را تحت 
تأثیر قرار داده به شکلی که کارشناسان معتقدند اگر 
این اوضاع به همین منوال بگذرد حاشیه ها چاق تر 

خواهند شد. 
در این ارتباط مجید محبی در گفت و گو با »بازار« و 
در پاسخ به این سئوال که گرانی مصالح ساختمانی 
چه تأثیری بر نظام شهرنشینی و اقتصاد شهر خواهد 
گذاشت، اظهار کرد: حباب قیمت ها به شکلی است 

که هر روز با قیمت های متفاوتی در این عرصه مواجه 
هســتیم و این موضوع بحران حاشــیه نشــینی را 
افزایش خواهد داد و این درحالی اســت که اقتصاد 

اصفهان را هم تضعیف می کند. 
وی با تأکید بر اینکه این اشتباه است که بخواهیم با 
مسکن ملی و یا مســکن مهر این معضل را کاهش 
دهیم به این خاطر که این ســئوال وجود دارد که آیا 
ظرفیت مناســب برای این موضوع در بازار مسکن 
وجود دارد و یا خیر، افزود: اینکه ما مسکنی با قیمت 
پایین بسازیم که از کیفیت لازم برخوردار نیست خود 
به تنهایی می تواند معضلات دیگــری را ایجاد کند. 
کارشناس اقتصاد و اســتاد دانشگاه افزود: در حال 

حاضر ما با خانه هایی روبه رو هســتیم که بعد از ۲0 
ســال تبدیل به خانه های کلنگی می شوند و این در 
حالی است که در کشورهای توسعه یافته به قدری 
بر روی اســتفاده از مصالح مناسب تأکید می شود 
که یک خانه تا ۱00 سال عمر مفید دارد. محبی ادامه 
داد: دهک های پایین جامعــه ترجیح می دهند که 
هر طور شــده مسکنی داشته باشــند اما این اتفاق 
نباید باعث شود که با گرانی مصالح ساختمانی ما از 
مصالحی استفاده کنیم که نه تنها استاندارد نیستند 
بلکه بعد عمر مفیدشان بســیار کوتاه بوده و همین 
باعث می شــود که به اقتصاد اصفهــان ضربه های 

زیادی بخورد.

مصالح بی کیفیت و ستون های لرزان اقتصاد مسکن در اصفهان

یک سقف به هر قیمتی؟!

خبر روز

ممنوعیت واردات دامن گیر قیمت برنج شد

سیگنال افزایشی است
مسیح کشــاورز، دبیر انجمن تولیدکنندگان و تأمین کنندگان برنج ایران گفت: اگر زمان ممنوعیت 
واردات برنج کوتاه تر باشد، بازار به سمت تحولات مثبت ســوق پیدا می کند و از افزایش قیمت ها 
جلوگیری می شــود. واردکنندگان درپی 
ممنوعیت واردات، برنجــی برای عرضه 
در طول مرداد و شهریور۱۴03 نداشتند و 
کمبود عرضه منجر به افزایش قیمت ها 

شد.
بــه گــزارش »ایراســین«، جدیدترین 
گزارش منتشــر شده توســط مرکز آمار 
ایران در بازه زمانی منتهی به ۲7 مهر ماه 
۱۴03 از افزایش قیمت برنــج وارداتی 
حکایت می کند. بر اساس جزئیات این 
گزارش هر کیلوگرم برنج وارداتی در میادین میوه و تره بار تهران با بهای ۶8 هزار تومان و در ســطح 
شهر با قیمت 7۱ هزار تومان به فروش می رسد که این ارقام بیانگر افزایش ۱۱ هزار تومانی هر کیلوگرم 
برنج نسبت به مدت مشابه ماه قبل است. همچنین طبق گزارش مرکز آمار ایران قیمت برنج ایرانی 

درجه یک در میادین میوه و تره بار از ۱۱5 هزار تومان به ۱۲3 هزار تومان در هفته گذشته رسید.
مسیح کشاورز، دبیر انجمن تولیدکنندگان و تأمین کنندگان برنج ایران در خصوص افزایش قیمت 
برنج طی روزهای گذشته به خبرنگار »ایراســین« گفت: دولت طی مقطعی در سال ۱3۹0 مقادیر 
زیادی برنج به کشور وارد کرد، سپس دولتمردان با هدف حمایت از تولید داخلی واردات را ممنوع 
اعلام کردند. با گذر زمان این مسئله به یک قانون در کشور تبدیل شد که شاهد اجرای آن در طول سال 

جاری بودیم. ولی نکته قابل توجه در این قانون مدت زمان اجرای آن است.
کشاورز ادامه داد: هرچه زمان حذف ممنوعیت کوتاه تر باشد، بازار به سمت تحولات مثبت سوق پیدا 
می کند، به طوری که از افزایش قیمت برنج خارجی جلوگیری می شود و وضعیت بازار و قیمت برنج 

ایرانی متعادل خواهد شد.
به اعتقاد دبیر انجمن تولیدکننــدگان و تأمین کنندگان برنج ایران قبــل از اجرای قانون ممنوعیت 
واردات برنج باید مقادیری از این محصول در انبارها ذخیره شــود، کشاورز در این خصوص اظهار 
کرد: واردکنندگان در سال جاری مانند سال گذشته حدود ۴50 هزار تن برنج قبل از دوره ممنوعیت 
وارد کشور کردند. با این تفاوت که میزان قابل توجهی برنج از سال ۱۴0۱ در انبارها باقی مانده بود و 
مشکلی در خصوص کمبود برنج در سال ۱۴0۲ رخ نداد زیرا برنج های باقی مانده از سال ۱۴0۱ نیاز 

بازار را در سال گذشته برطرف می کرد. در مقابل هیچ ذخیره  برنجی در سال جاری وجود ندارد.
دبیر انجمن تولیدکننــدگان و تأمین کنندگان برنج ایران اضافه کــرد: واردکنندگان در طول مرداد و 
شهریور ۱۴03 حتی یک کیلوگرم برنج برای عرضه نداشتند و از همان زمان شاهد کمبود عرضه برنج 

در کشور بودیم. درنهایت کمبود عرضه منجر به افزایش قیمت ها شد.
گزارش های میدانی از بازار برنج وارداتی در اصفهان نشــان می دهد اکنون هر کیسه ۱0 کیلوگرمی 
برنجی هندی و پاکســتانی بســته به کیفیت بین ۶00 هزار تومان تا بیش از یــک میلیون تومان 
قیمت گذاری می شود، برای مثال کیســه ۱0 کیلوگرمی برنج پاکستانی درجه یک دیانا حدود ۶70 
هزار تومان، برنج هندی طبیعت 705 هزار تومان، برنج هندی محسن 7۱0 هزار تومان، برنج هندی 
خاطره 770 هزار تومان، برنج پاکستانی درجه یک طبیعت 780 هزار تومان، برنج پاکستانی دانه بلند 
غزال 850 هزار تومان، برنج پاکستانی سوپرباسماتی هزاردستان 8۶0 هزار تومان، برنج پاکستانی 
دانه بلند معطر خوشبخت یک میلیون و ۱00 هزار تومان و برنج پاکستانی معطر نفیس یک میلیون 
 و300 هزار تومان قیمت دارد. در حال حاضر هــر کیلوگرم برنج ایرانی نیز باتوجه به کیفیت با قیمت

 70 هزار تومان تا حوالی ۱50 هزار تومان در بازار اصفهان عرضه می شود.

اخبار

با مسئولان

مالکیت شهرک واحد به ذوب آهن اصفهان بازگشت؛ این شهرک دارای امکاناتی از قبیل بانک، بیمارستان، سینما، رستوران، مسجد، منازل مسکونی، زمین فوتبال 
است. به گزارش »بازار«، همزمان با تأسیس ذوب آهن اصفهان در سال ۱3۴۴ شهرکی مسکونی با تمام امکانات رفاهی برای استقرار دائم پرسنل در مجاورت 
رودخانه زاینده رود و شهر چمگردان درنظر گرفته شد که بعدها به نام »شهرک واحد« نامگذاری شد. این شهرک دارای امکاناتی از قبیل بانک، بیمارستان، سینما، 
رستوران، مسجد، منازل مسکونی، زمین فوتبال و… بوده و دهه  هاست که مورد تعلق خاطر پرسنل ذوب آهن اصفهان است. متعاقب ادعای سازمان ملی زمین 
و مسکن و اداره راه و شهرسازی استان اصفهان در خصوص مالکیت بخشــی از اراضی متعلق به ذوب آهن موصوف به اراضی شهرک واحد، در سال ۱۴0۱، اداره 
ثبت اسناد شهرستان لنجان، اسناد مالکیت اراضی مذکور را بدون اطلاع و رضایت ذوب آهن و به صورت یک طرفه به نام سازمان ملی زمین و مسکن انتقال داد. 
در پی این اقدام مدیریت امور حقوقی و سرپرستی املاک ذوب آهن اصفهان با تلاش های مؤثر کارشناسان حقوقی و وکلای این مجتمع صنعتی با حمایت های 
مدیر عامل و هیئت مدیره ذوب آهن اصفهان ضمن طرح دعوی و ارائه دادخواست ابطال ســند سازمان ملی زمین و مسکن در محاکم قضایی نسبت به احقاق 
حق و استرداد اراضی مذکور اقدام نموده و نهایتاً در شهریورماه سال ۱۴03 رأی قطعی به نفع شرکت ذوب آهن اصفهان صادر شده و مالکیت حدود ۶80 هزار متر 
مربع اراضی شهرک واحد به این مجتمع بازگشت. این رأی علاوه بر آورده و ارزش اقتصادی بالا برای ذوب آهن اصفهان بازگشت مالکیت یکی از بخش های مهم 

هویت تاریخی و جغرافیایی این مجتمع عظیم صنعتی را نیز در پی دارد.

مالکیت شهرک واحد به ذوب آهن اصفهان بازگشت

پیش بینی رشد اقتصادی 
۳.۷ درصدی ایران

صندوق بین المللــی پول در پیش بینی 
خود، رشد اقتصاد جهانی را باثبات و در 
عین حال ضعیــف می داند و همچنین 
پیش بینی کرده که اقتصاد ایران که در 
سال گذشــته 5 درصد رشد کرده است 
در سال جاری نیز رشد 3.7 درصدی را 

تجربه خواهد کرد.

عکس خبر

 معاون بازرگانی 
وزیر جهاد کشاورزی:

چالش های عرضه گوشت 
 قرمز تنظیم بازاری 

برطرف می شود
معــاون بازرگانــی وزیر جهاد کشــاورزی با 
اشاره به اینکه چالش کمبود گوشت از طریق 
مسیرهای دریایی و زمینی حل می شود اظهار 
کرد: مبلغ ارزی که برای واردات گوشــت در 
نظر گرفتیم، در شش ماه اول به طور مستمر 

توسط بانک مرکزی تأمین شده است.
به گزارش »ایســنا«، احمد خانــی نوذری، 
معاون بازرگانی وزیر جهاد کشاورزی درباره 
اخبــار منتشــر شــده دربــاره چالش های 
عرضه گوشــت قرمز تنظیم بــازاری و کمبود 
این محصول در بــازار اظهار کــرد: طی یک 
ماه گذشــته با توجه به کاهــش پروازهای 
تجاری ورودی به کشــور بخشــی از جریان 
تأمین گوشت سبک گوسفندی ما با کاهش 
مواجه شده است. ما تلاش کردیم از طریق 
مســیرهای دریایی و زمینی ایــن کمبود را 
تا حدودی جبــران کنیم. وی افــزود: برای 
مســیرهای پروازی نیز در حــال پیدا کردن 
جایگزین های جدید هستیم تا جریان تأمین 
مستمر ادامه داشته باشد. برآورد ما این است 
که با برگشــت پروازهای تجــاری به حالت 
عادی یا با پروازهــای جایگزینی که طراحی 
می کنیم حداکثر طی یک مــاه آینده دوباره 
به هدف گذاری حــدوداً روزانــه ۲00 تا ۲50 
تن دســت پیدا کنیم.خانی نوذری در پایان 
درباره تأمین و ارز تصریح کرد: مبلغ ارزی که 
برای واردات گوشت در نظر گرفتیم در شش 
ماه اول به طور مســتمر توسط بانک مرکزی 
تأمین شده و در شــش ماه دوم نیز بودجه 
ریزی شده و مشکل خاصی هم وجود ندارد.
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روی زرد طلای سرخ اصفهان



    گردشگری و میراث4

حرائم و منظر آثار و بافت های تاریخی برای شهری مثل 
اصفهان باید خط قرمز باشد. چرایی این موضوع را باید 
در اهمیت حفظ هویت تاریخی و فرهنگی این شهر جستجو کرد؛ ظرفیتی 
که باید در شرایط فعلی اصفهان بیشتر از پیش در راستای گردشگری پایدار 
حراست شود اما اگر این حرائم در مسیر بازنگری، کوچک  سازی شوند، 

باید بدانیم، معنای حفاظت و حراست را باخته ایم.
اصفهان شــهری با بحران کم آبی، آلودگی هوا و فرونشست، باید ناچاراً 
برای حفظ توســعه پایدار خــود، بر روی ظرفیت های گردشــگری اش 
سرمایه گذاری کند، اما این راهبرد در سایه حفاظت بایسته از سرمایه های 

گردشگری شهر یعنی بناها، محوطه ها و بافت های تاریخی است.
حریم آثار تاریخی، اولین سپر حفاظتی اســت که اگر از حد و حدود آن  
کوتاه بیایم، این آثار را در معرض خطرات احتمالی چون آسیب، تخریب و 

مخدوش شدن منظر قرار داده ایم.
گوشته حریم پل های تاریخی اصفهان، از پل مارنان تا پل شهرستان تا 
حدودی متغیر اســت اما در این حریم که در سال ۱۳۷۶ مصوب و ابلاغ 
شده است، ارتفاع ساخت و سازها نباید بیشتر از ۹ متر باشد. حالا فرض 
کنید حریم پل تاریخی خواجوی اصفهان، کوچک ترشود، در این صورت 
قطع یقین ساخت و سازهایی با ارتفاع بیشتر در پس زمینه پل پیشروی 
خواهند کرد و آنچه قربانی می شود، منظر این المانِ تاریخی شهر اصفهان 
است. ناگفته نماند که همین حالا هم بارها منظر پل های تاریخی شهر 
اصفهان از جمله خواجو به واسطه نادیده گرفتن ارتفاع مصوب پل های 
تاریخی که در طرح تفصیلی هم لحاظ شــده و همچنین خلأ قوانین و 
ضوابط طراحی منظر مخدوش شده اســت، حالا تصور کنید این حرائم 
بازنگری و کوچک سازی هم بشوند، آن زمان باید به یکباره فاتحه منظر 

این شناسنامه های تاریخی شهر اصفهان را خواند.
این موضوع برای میدان نقش جهان، چهارباغ، پل های تاریخی، لکه های 
باقی مانــده از بافت های تاریخی اصفهان و بســیاری از تک بناها دارای 
اهمیت است چرا که تغییر غیر اصولی حریم می تواند منجر به آسیب های 
جبران ناپذیر برای این آثار بشــود به نحوی که هویت و ماهیت آن ها را 

دچار خسارت کند.
از سویی گردشگران کشــورهای جهان به دلیل تجربه زیست و تنفس 
در چنین فضاهایی، شــهر اصفهان را به عنوان مقصد سفر خود گزینش 
می کنند و بازنگری یا کوچک ســازی حرائم را بایــد زنگ خطری برای 
امکان تهدید سرمایه های هویتی شهر بدانیم که به طور حتم، اصفهان با 
توجه به شرایط اقلیمی و بحران کم آبی ناچار است برای توسعه پایدار به 

آن ها متوسل شود.
آنچه مشاوران میراث فرهنگی، شهرســازی و معماری در تدوین طرح 
تفصیلی اصفهان، به عنوان حرائم بافت هــا و بناهای تاریخی تعریف و 
براساس آن ضوابط نوشته اند، یک سند و قانون کارشناسی است که اگر 
قرار باشد از حد و حدود آن، به دلیل برخی فشارها پایین تر نشست، زنگ 

خطری برای شهر تاریخی چون اصفهان خواهد بود.
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان اصفهان در 

نشست خبری مدتی قبل، اشاره گذرایی به این بحث داشت و این موضوع 
را مطرح کرد که» ... حریم پل های تاریخی ما، یک حریم بی معنایی است 
آنچنان که تا ۵ خیابان آن طرف  ترِ پل ها، حریم تعریف شده ؛ مردم را گرفتار 

و از میراث فرهنگی زده کرده ایم.«
سال ها در این شهر شاهد و نگارنده وقایع تلخ و شیرین میراث فرهنگی 
اصفهان بوده ایم و می دانیم چگونه طعم نادیده گرفته شدن قوانین حرائم 
بناهای میراث فرهنگی در یک شــهر تاریخی که شهره جهانی هم دارد، 
می تواند کام این شــهر تاریخی و بلکه کشور را به واسطه ایجاد ساخت و 

سازهای بی هویت تلخ کند.
گویا آبروریزی بر سر طرح جهان نما که در منظر و خط آسمان میدان جهانی 
»امام )ره(« قد علم کرد و منجر به هشدار یونسکو به ایران در رابطه با خطر 
خروج این اثر از فهرست آثار جهانی شد، یادمان رفته است؛ موضوعی که 

می توانست برای کشور گران تمام شود.
ســال ها از آن موضوع گذشــته و تجربه هایی همچــون ارتفاع گرفتن 
هتل کوچه ارفعی در حریم چهارباغ و محــور تاریخی فرهنگی اصفهان، 
بلندمرتبه سازی در حریم منظری پل مارنان، بالا آمدن ساختمان مجتمع 
تجاری نیوشا در حریم دولتخانه صفوی و میدان نقش جهان، نوسازی 
و ارتفاع گرفتن چند ســاختمان در گذر ســعدی به بهانه بازسازی یا قد 
برافراشتن اسکلت یک ساختمان در چشــم انداز و کریدور دیداری پل 

خواجو را هم از سر گذرانده ایم.
موضوع این است که اگر چنین رویه هایی، معمول و حتی زیر چتر قانون 

برود، دیگر نمی توان منظر این المان های شاخص تاریخی اصفهان را پاک 
و پاکیزه دید، بلکه باید خواجو، سی و سه پل یا میدان امام)ره( را بیشتر از 
پیش با پس زمینه ای از ساختمان های بی هویتی دید که منظر المان های 

تاریخی در میان آن ها گم است.
از این رو بی معنا دانستن حریم پل های تاریخی اصفهان آن هم از سوی 
متولی بناهای تاریخی استان تأمل برانگیز و حتی زنگ خطری است که 

پیش از آنکه دیر شود باید آن را شنید.
اخیراً و آن طور که مدیرکل میراث فرهنگی اســتان اصفهان گفته است، 
پیرو درخواست شهرداری اصفهان، میراث فرهنگی قراردادی با دانشگاه 
تهران عقد کرده تا 2000هکتار بافــت تاریخی اصفهان مطالعه و بازنگری 
شود؛ گرچه گفته می شود ۷0 هکتار بافت تاریخی به این وسعت افزوده 
می شود اما معلوم نیست در این بازنگری، به جز خانه های ستاره دار طرح 
تفضیلی که تخریب شده اند و آثاری از آن ها وجود ندارد، کدام قسمت ها 
از دایره بافت تاریخی اصفهان حذف شده اند که مدیرکل میراث فرهنگی 

معتقد است باید اصلاح شوند تا گره کار شهرداری و مردم باز شود.
در هرحال اما آنچه باید گوشــزد کــرد اینکه حرائم، پیرو مشــاوره و کار 
کارشناســی تثبیت و تبدیل به حدود و قانون در طرح های بالادســتی 
شــده اند و همیشــه هم »همه« قوانین، مورد اقبال »همــه« مردم و 
شهروندان نیست و نباید به اصطلاح برای اصلاح ابرو، به چشم اصفهان، 
این گل سرسبد گردشگری ایران، که همانا چشم انداز بناهای شاخص و 

مصالح شهر است آسیب بزنیم.

به بهانه ثبت جهانی هنر قلمزنی اصفهان:

چهارمین رشته صنایع دستی ثبت جهانی اصفهان ازپیدایش تا 
موانع پیش رو

بعد از هنرهای »میناکاری«، »قلمکار«، »کاشی هفت رنگ«، چهارمین 
رشته صنایع دستی اصفهان یعنی »قلمزنی« به ثبت جهانی رسید و در 

حوزه بین المللی موفق به اخذ نشان جغرافیایی شد.
روز یکشــنبه بــود کــه مجدالاین تــاج، رئیــس اتحادیه 
صنایع دستی شهرستان اصفهان اعلام کرد: در دو سال ونیم 
گذشته، تعداد 20 رشته صنایع دستی استان اصفهان با تلاش 
اتحادیه صنایع دســتی به ثبت جغرافیایی در ســطح ملی 

رسیدند و در گام بعدی به این سمت حرکت کردیم تا رشته های 
ثبت شده ملی را به ثبت جهانی برسانیم. براین اساس و بعد از 

هنرهای »میناکاری«، »قلمکار«، »کاشــی هفت رنگ«، چهارمین 
رشته صنایع دستی اصفهان یعنی »قلمزنی« به ثبت جهانی رسید و در حوزه 

بین المللی موفق به اخذ نشان جغرافیایی شد.
هر چند تعداد هنرمندان فعال در این رشــته هنری در اصفهان مشخص نیست اما قلم زنی یکی از 
هنرهای اصیل در ایران به ویژه شهر اصفهان اســت، این هنر در هزاره های سوم و دوم پیش از میلاد 
شکل واقعی خود را بازمی یابد و مظهر اوج و شکوفایی آن در ظروف طلایی و نقره ای در هزاره اول پیش 

از میلاد است که در اشیای کشف شده در شمال غرب، شمال و غرب ایران به چشم می خورد.
وجود فراوان معادن مس در نقاط پراکنده ایران چون کرمان، اصفهان، سیستان، خراسان و آذربایجان 
و کوه های البرز سبب شد تا ایرانیان به آسانی به فلز دست یافتند و به تدریج پس از کسب مهارت در 
ذوب فلز مس با استفاده از قالب، ابزار و ادوات موردنیاز زندگی از آن ساختند و در مرحله پس از کشف 
ذوب مس و سایر فلزات، هنرمندان فلزکار دریافتند که برای استحکام بخشی مس با افزایش فلز قلع 

به آن، آلیاژ سختی بسازند و به دنبال آن دوره مفرغ کشف و نام گذاری شد.

سبک قلمزنی در اصفهان
هنر قلمزنی به سه سبک شیراز٬ تبریز و اصفهان ارائه می شود که قلمزنی در اصفهان در دو سبک مجزا 
به نام های قلم ریز و قلمزنی برجسته است که هنرمندان اصفهان این سبک را در سال های اخیر اجرا 
می کنند. قلمزنی برجسته دارای برجستگی های عمیق تری است و حالتی سه بعدی ایجاد می کند. 

این گونه از قلمزنی در ساخت ضریح امامان استفاده می شود.
استادان بسیار بزرگ و زیادی هستند که در زمینه تولید و آموزش این هنر ارزشمند تلاش و کوشش 
و فعالیت می کنند که ازجمله معروف ترین آنان »استاد فرشچیان« و »استاد علمداری« درزمینه 

تولید و بجا گذاشتن آثار زیبا و استاد »راضیه حسینی« در زمینه آموزش قلمزنی معروف هستند.
در ســبک شــیراز. قلمزنی به دو روش ریزه قلم که روی فلز )مس( و )برنج( در دورهای صفویه 
و زندیه و قبــل از آن متداول بوده و برجســته یا منبت کــه در دوره قاجار با الگوبرداری از ســبک 
هخامنشیان تا به اکنون انجام می شود. بیشتر بر روی نقره صورت می پذیرد. روش اجرای کار بدین 
شکل است. پس از طراحی بر روی کار و نیم برکردن شروع برجسته سازی و کف سازی می شود که 
در این سبک بیشتر از نقوش هخامنشی و ساسانی و گل مرغ استفاده می شود. و در ایران این سبک 

را مکتب شیراز می نامند و منحصر به شیراز است.
در سبک تبریز برای حرکت قلم و انجام قلمزنی از حرکت و فشار مچ دست استفاده می شود و در 
سبک اصفهان از ضربات چکش. به همین سبب قلم تبریز صاف و کم عمق است ولی قلم اصفهان 
عمیق تر اســت. هنرمندان با ابزاری خاص و واردکردن ضربات بر روی سطوح مختلف نقش گل و 
مرغ، اشعار زیبای فارســی و یا آیات و احادیث را حک می کنند تا زیبایی محصولات خود را به رخ 

بینندگان بکشند.

اخبار
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حریم پل های تاریخی اصفهان را از معنا خالی نکنید

خط قرمز

مفاد آراء
8/23 آگهي ماده 3 قانون و ماده 13 آيين نامه قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتي و اراضي 

و ساختمان هاي فاقد سند رسمي
- برابر رای شــماره 4763 مورخ 1402/12/2 هيات اول موضوع قانــون تعيين تکليف 
وضعيت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رسمی مســتقر در واحد ثبتی حوزه 
ثبت ملک جنــوب اصفهان تصرفــات مالکانه بلامعــارض متقاضــی، مالکيت آقای 
سعيد ونهری به شناسنامه شــماره 1799  کدملی 1289150591 صادره اصفهان فرزند 
احمد در ششــدانگ يکباب مغازه )مورد تقاضا قطعه اول داخل در گاراژ می باشــد(  به 
مساحت 36/16 متر مربع به اســتثناء بهای ثمنيه اعيانی )که متعلق به خانم ها تاجماه 
حاتمی و فاطمه رمضانی پور دســتجردی می باشد(  پلاک شــماره 2964  اصلی واقع 
در اصفهان بخش 5 حوزه ثبــت ملک جنوب اصفهان به موجــب بيع نامه های عادی 
 بلاواســطه از طرف مرحوم پدرش: احمد ونهری )مالک رسمی مشاعی اوليه(  خريداری 

گرديده است. 
 - برابر رای شــماره 4762 مورخ 1402/12/2 هيات اول موضــوع قانون تعيين تکليف 
وضعيت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رسمی مســتقر در واحد ثبتی حوزه 
ثبت ملک جنــوب اصفهان تصرفــات مالکانه بلامعــارض متقاضــی، مالکيت آقای 
سعيد ونهری به شناسنامه شــماره 1799  کدملی 1289150591 صادره اصفهان فرزند 
احمد در ششــدانگ يکباب مغازه )مورد تقاضا قطعه دوم داخل در گاراژ می باشــد(  به 
مساحت 32/64 متر مربع به اســتثناء بهای ثمنيه اعيانی )که متعلق به خانم ها تاجماه 
حاتمی و فاطمه رمضانی پور دســتجردی می باشد(  پلاک شــماره 2964  اصلی واقع 
در اصفهان بخش 5 حوزه ثبــت ملک جنوب اصفهان به موجــب بيع نامه های عادی 
 بلاواســطه از طرف مرحوم پدرش: احمد ونهری )مالک رسمی مشاعی اوليه(  خريداری

 گرديده است. 
لذا به منظور اطلاع عمومــی مراتب در دو نوبــت به فاصله 15 روز آ گهی می شــود 
در صورتی که اشــخاص نســبت به صدور ســند مالکيت متقاضی اعتراضی داشــته 
باشــند می توانند از تاريخ انتشــار اولين  آگهی به مــدت دو ماه اعتــراض خود را به 
اين اداره تســليم و پس از اخذ رســيد، ظرف مدت يک ماه از تاريخ تســليم اعتراض، 
دادخواســت خود را بــه مراجــع قضايی تقديــم نماينــد. بديهی اســت در صورت 
 انقضای مدت مذکــور و عدم وصــول اعتراض طبق مقــررات ســند مالکيت صادر 

خواهد شد. 
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/07/18                        

تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/08/03
م الف: 1802471  مهدي شبان رئيس ثبت اسناد و املاک جنوب اصفهان

مفاد آراء
8/24 آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانــون تعيين تکليف وضعيت 

ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي
برابر راي شماره 140360302011000423 هيات اول موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت 
ثبتي اراضي و ســاختمانهاي فاقد سند رسمي مســتقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک 
خوانســار تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضي  خانم مريم زمانی فرزند تقی بشــماره 
شناسنامه 14525 صادره از در يک چهل و هشتم سهم مشاع از نه سهم ششدانگ زمين 
مزروعی به مســاحت 1039/45  متر مربع پلاک  فرعي از 1410  اصلی واقع در بخش 

يک محرز گرديده است. 
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي مي شود در صورتي 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالکيت متقاضي ا عتراضي داشته باشند مي توانند از 
تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ 
رسيد، ظرف مدت يک ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضايي 
تقديم نمايند. بديهي است در صورت انقضاي مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکيت صادرخواهد شد.
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/07/18                   

تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/08/03
م الف: 1803823 حبيب اکبری رئيس اداره ثبت اسناد و املاک خوانسار 

مفاد آراء
8/25 آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانــون تعيين تکليف وضعيت 

ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي
برابر راي شــماره 140360302011000428 هيــات اول موضوع قانــون تعيين تکليف 
وضعيت ثبتي اراضي و ســاختمانهاي فاقد ســند رسمي مســتقر در واحد ثبتي حوزه 
ثبت ملک خوانســار تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضي آقــای اصغر مطهری فرزند 
صادق بشماره شناســنامه 184 صادره از در ســه سهم و شش هشتم ســهم مشاع از 
نه ســهم  ششــدانگ زمين مزروعی به مســاحت 1039/45  متر مربع پلاک  فرعي از 
 1410  اصلی واقع در بخش يک خريداری از مالک رســمی وراث سکينه صالحی محرز 

گرديده است. 
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي مي شود در صورتي 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالکيت متقاضي ا عتراضي داشته باشند مي توانند از 
تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ 
رسيد، ظرف مدت يک ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضايي 
تقديم نمايند. بديهي است در صورت انقضاي مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکيت صادرخواهد شد.
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/07/18                   

تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/08/03
م الف: 1803865 حبيب اکبری رئيس اداره ثبت اسناد و املاک خوانسار 

مفاد آراء
8/26 آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانــون تعيين تکليف وضعيت 

ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي
برابر راي شــماره 140360302011000427 هيــات اول موضوع قانــون تعيين تکليف 
وضعيت ثبتي اراضي و ســاختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت 
ملک خوانســار تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضي  آقای محمدرضا مطهری فرزند 
محمد علی بشماره شناسنامه 210  صادره از در دو ســهم و دو هشتم سهم مشاع از نه 
سهم  ششدانگ زمين مزروعی به مســاحت 1039/45  متر مربع پلاک  فرعي از 1410  
اصلی واقع در بخش يک  خريداری از مالک رســمی وراث خانم سکينه صالحی محرز 

گرديده است. 
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي مي شود در صورتي 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالکيت متقاضي ا عتراضي داشته باشند مي توانند از 
تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ 
رسيد، ظرف مدت يک ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضايي 
تقديم نمايند. بديهي است در صورت انقضاي مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکيت صادرخواهد شد.
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/07/18                   

تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/08/03
م الف: 1803857 حبيب اکبری رئيس اداره ثبت اسناد و املاک خوانسار 

مفاد آراء
8/27 آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانــون تعيين تکليف وضعيت 

ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي
برابر راي شــماره 140360302011000429 هيــات اول موضوع قانــون تعيين تکليف 
وضعيت ثبتي اراضي و ســاختمانهاي فاقد ســند رسمي مســتقر در واحد ثبتي حوزه 
ثبت ملک خوانســار تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضي  آقای احمد مطهری فرزند 
محمد حسين بشماره شناســنامه 12947 صادره از در دو سهم و دو هشتم سهم مشاع 
از نه سهم  ششــدانگ زمين مزروعی به مســاحت 1039/45  متر مربع پلاک  فرعي از 
1410  اصلی واقع در بخش يک خريداری از مالک رســمی وراث خانم سکينه صالحی 

محرز گرديده است. 
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي مي شود در صورتي 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالکيت متقاضي ا عتراضي داشته باشند مي توانند از 
تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ 

رسيد، ظرف مدت يک ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضايي 
تقديم نمايند. بديهي است در صورت انقضاي مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکيت صادرخواهد شد.
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/07/18                   

تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/08/03
م الف: 1803853 حبيب اکبری رئيس اداره ثبت اسناد و املاک خوانسار 

مفاد آراء
8/28 آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانــون تعيين تکليف وضعيت 

ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي
برابر راي شــماره 140360302011000426 هيــات اول موضوع قانــون تعيين تکليف 
وضعيت ثبتي اراضي و ســاختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت 
ملک خوانســار تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضي  آقای مرتضی نظری فرزند رجب 
بشماره شناسنامه 162 صادره از در چهار هشتم سهم مشاع از نه سهم  ششدانگ زمين 
مزروعی به مســاحت 1039/45  متر مربع پلاک  فرعي از 1410  اصلی واقع در بخش 

يک محرز گرديده است. 
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي مي شود در صورتي 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالکيت متقاضي ا عتراضي داشته باشند مي توانند از 
تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ 
رسيد، ظرف مدت يک ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضايي 
تقديم نمايند. بديهي است در صورت انقضاي مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکيت صادرخواهد شد.
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/07/18                   

تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/08/03
م الف: 1803845 حبيب اکبری رئيس اداره ثبت اسناد و املاک خوانسار 

مفاد آراء
8/29 آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانــون تعيين تکليف وضعيت 

ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي
برابر راي شماره 140360302011000422 هيات اول موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت 
ثبتي اراضي و ســاختمانهاي فاقد سند رسمي مســتقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک 
خوانســار تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضي  آقای حسين زمانی فرزند تقی بشماره 
شناسنامه 622 صادره از در يک بيست و چهارم سهم مشاع از نه سهم  ششدانگ زمين 
مزروعی به مســاحت 1039/45  متر مربع پلاک  فرعي از 1410  اصلی واقع در بخش 

يک محرز گرديده است. 
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي مي شود در صورتي 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالکيت متقاضي ا عتراضي داشته باشند مي توانند از 
تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ 
رسيد، ظرف مدت يک ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضايي 
تقديم نمايند. بديهي است در صورت انقضاي مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکيت صادرخواهد شد.
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/07/18                   

تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/08/03
م الف: 1803849 حبيب اکبری رئيس اداره ثبت اسناد و املاک خوانسار 

مفاد آراء
8/30 آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانــون تعيين تکليف وضعيت 

ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي
برابر راي شماره 140360302011000425 هيات اول موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت 
ثبتي اراضي و ســاختمانهاي فاقد سند رسمي مســتقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک 
خوانسار تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضي  آقای حســن زمانی فرزند تقی بشماره 
شناسنامه 7091 صادره از در يک بيست و چهارم سهم مشاع از نه سهم  ششدانگ زمين 
مزروعی به مســاحت 1039/45  متر مربع پلاک  فرعي از 1410  اصلی واقع در بخش 

يک محرز گرديده است. 

لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي مي شود در صورتي 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالکيت متقاضي ا عتراضي داشته باشند مي توانند از 
تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ 
رسيد، ظرف مدت يک ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضايي 
تقديم نمايند. بديهي است در صورت انقضاي مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکيت صادرخواهد شد.
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/07/18                   

تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/08/03
م الف: 1804150 حبيب اکبری رئيس اداره ثبت اسناد و املاک خوانسار 

مفاد آراء
8/31 آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانــون تعيين تکليف وضعيت 

ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي
برابر راي شماره 140360302011000424 هيات اول موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت 
ثبتي اراضي و ســاختمانهاي فاقد سند رسمي مســتقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک 
خوانســار تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضي خانم طاهره زمانی فرزند تقی بشماره 
شناسنامه 5392 صادره از در يک چهل و هشتم سهم مشاع از نه سهم  ششدانگ زمين 
مزروعی به مســاحت 1039/45  متر مربع پلاک  فرعي از 1410  اصلی واقع در بخش 

يک محرز گرديده است. 
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي مي شود در صورتي 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالکيت متقاضي ا عتراضي داشته باشند مي توانند از 
تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ 
رسيد، ظرف مدت يک ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضايي 
تقديم نمايند. بديهي است در صورت انقضاي مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکيت صادرخواهد شد.
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/07/18                   

تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/08/03
م الف: 1804104 حبيب اکبری رئيس اداره ثبت اسناد و املاک خوانسار 

فقدان سند مالکیت
8/32 شماره نامه: 140385602024007620- 1403/07/22 نظر به اينکه سه حبه 
مشاع از هفتاد و دو حبه  ششدانگ به استثناء بهاء ثمنيه اعيانی آن پلاک 4838/9  واقع 
در بخش 5 اصفهان شماره ثبت صفحه 277 دفتر 702 املاک به شماره ثبت 130308 
و شــماره چاپی ســند دفترچه ای 941652  به نام اختر کچوئی هارلنگ سابقه ثبت و 
صدور ســند مالکيت دارد که به موجب انحصار وراثت شماره 9909976901200199 
مورخ 1399/05/07 شعبه 57 حقوقی شورای حل اختلاف اصفهان مالک مذکور فوت 
و ورثه وی عبارتند از آقايان سعيد و علی و محمد باقر و عليرضا و مجتبی و مجيد )پسران 
متوفی( و خانمها مريم و بهجت و فاطمه و طاهره و صديقه )دختران متوفی( شــهرت 
همگی جعفر پيشه می باشــند ســپس تمامی ورثه اصالتا از طرف خود و آقای عليرضا 
جعفر پيشه اصالتا از طرف خود و به موجب وکالتنامه شماره 4057 مورخ 1392/02/05 
دفترخانه 422 اصفهان از طرف طاهره جعفر پيشه با ارائه درخواست 1403/6320 مورخ 
1403/07/22 بانضمام  دو برگ استشهاديه محلی که امضا شهود آن ذيل شماره يکتا 
140302153836000109 و رمز تصديق شــماره 720410  مورخ 1403/03/27 به 
گواهی دفترخانه اسناد رسمی 410 اصفهان رســيده است مدعی است که سند مالکيت 
به علت نامعلوم مفقود و درخواست صدور المثنی ســند مالکيت را نموده اند  لذا مراتب  
به استناد تبصره يک اصلاحی ذيل ماده 120 آئين نامه قانون ثبت در يک نوبت آگهی 
می شود چنانچه کسی مدعی انجام معامله نسبت به ملک مرقوم يا وجود سند مالکيت 
مذکور نزد خود می باشد از تاريخ انتشــار اين آگهی ظرف مدت ده روز اعتراض خود را 
کتبا ضمن ارائه اصل سند مالکيت يا ســند معامله به اين اداره تسليم و رسيد اخذ نمايد 
تا مراتب صورتمجلس و اصل ســند مالکيت به ارائه کننده سند مســترد گردد بديهی 
است اگر ظرف مدت مقرر اعتراضی نرســيد يا در صورت اعتراض اصل سند مالکيت يا 
 سند معامله ارائه نشــود اقدام به صدور ســند مالکيت المثنی طبق مقررات خواهد شد. 

م الف: 1812553  شبان رئيس منطقه ثبت اسناد و املاک جنوب اصفهان



شرایط فرونشست زمین در اصفهان وخیم شده ولی هنوز می شود  جلوی فاجعه را گرفت

نزدیک به بحران!
مدیر کل دفتر بررسی مخاطرات زمین شناسی و اکتشافات معدنی کشور با اشاره به لزوم عقبگرد بیست ساله برای 
جبران فرونشست در اصفهان گفت: اصفهان و مجموعه حوزه زاینده رود ظرفیت این میزان بارگذاری را نداشته و ندارد. 
به گزارش »تسنیم«، اصفهان شهر تمدن هزاران ساله، پس از گذر ایام با افزایش جمعیت، جاذبه های اقتصادی، 
سرمایه گذاری و اجتماعی امروز به عنوان یک کلانشهر و اســتان معین در کشور مطرح است، اما این کلان شهر   با 
مشکلات متعددی دست و پنجه نرم می کند که یکی از مهم ترین این مشکلات، مسائل و مخاطرات زیست محیطی 
بوده که ظهور و بروز آن در خشکی رودخانه هزاران ســاله زاینده رود و به تبع آن پدیدار شدن پدیده فرونشست در 

حاشیه و متن شهر اصفهان است.
خبرگزاری »تسنیم« به دنبال بررســی ابعاد متعدد این مخاطره مهم زیســت محیطی با کارشناسان، متولیان و 
مسئولان این امر به گفت وگو نشست که در ادامه متن گفت وگوی خبرنگار »تسنیم« با رضا شهبازی، مدیرکل دفتر 
بررسی مخاطرات زمین شناسی و زیست محیطی سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی کشور را می خوانید:

آیا به مسئله فرو نشست زمین در اصفهان باید به عنوان یک مسئله نگاه کنیم یا یک بحران؟
اول از همه باید مشخص کنیم که ما به چه چیزی می گوییم مسئله و تعریف ما از بحران چیست؟ مسئله خوب تا 
زمانی هست که یک چالشی وجود دارد و راه حل و راهکاری آن هم هست و ما باید برویم راه حل و راهکار آن پیدا کنیم 
و اجازه ندهیم که آن مسئله گسترده شود و تأثیرات خود را بر جامعه بگذارد. از طرف دیگر بحران هم وزن سنگینی را 
به همراه دارد، بحران یعنی یک اتفاقی که افتاده و دیگر کار از کار گذشته و در واقع هیچ کاری هم نمی شود انجام داد، 
اما واقعیت اینکه موضوعی که شما دارید راجع به آن صحبت می کنید یک مسئله ای است که اگر به همین صورت 
رها بشود قطعاً به یک بحران بزرگ تبدیل می شود ولی هنوز وسط راه است، وضعیت اصفهان طیف فرونشست به 

سمت بحران نزدیک تر شده است.

با توجه به اینکه شما حد وسطی را برای وضعیت فرونشست اصفهان قائل هستید، راهکار مقابله با پیشروی این 
مخاطره به سمت بحران چیست؟

در ارتباط با مسئله فرونشست که در حال حاضر یک مسئله هست، راهکار مشخص است ولی باید برویم و این راهکار 
را عملی انجام بدهیم، اصل ماجرا مدیریت منابع آب و مسئله مدیریت منابع آب زیرزمینی است، اگر رها  شود کما 

اینکه یک جاهایی تبدیل به بحران هم شده، در آینده می تواند به یک بحران تبدیل شود.

 در اصفهان مسئله  خشکی زاینده رود در چند سال اخیر را داریم که یکی از تبعات زیست محیطی آن  فرونشست 
است؛ شما با توجه به مسئولیتی که در حوزه زمین شناسی  دارید راهکار را چه می دانید؟

اصفهان یک مسئله خاصی در ارتباط با فرونشست است؛ نشست زمین لزوماً در اصفهان وجود ندارد، ما جاهای 
دیگری از کشور داریم که نرخ و پهنه فرونشست در آن بیشتر از اصفهان هم هست، متأسفانه اکنون تقریباً به غیر 
از استان گیلان بقیه دشت های کشور در همه استان ها درگیر فرونشست هستند ولی مسئله اصفهان یک حالت 
ویژه در کشور است. مسئله  اصفهان اینجاست که روی دشتی گسترده شده، از زاینده رود به شمال که همه ریزدانه 
و مستعد فرونشست بوده و از طرفی جمعیت بالایی هم در آن منطقه تمرکز دارند، اصفهان یکی از شهرهای مهم 
کشور آثار و بناهای تاریخی بسیار ارزشمند دارد و در واقع یک بسته ای از زیرساخت های مهم و یادگارهای تاریخی 
مهم و جمعیتی در اصفهان واقع هستند و همه در معرض این پدیده قرار گرفتند که همین مسئله اصفهان را ویژه و 

متفاوت کرده است.

اقداماتی که در این زمینه در خصوص مسئله فرونشست در اصفهان تا به امروز انجام شده چه بوده است؟
در سال های 81، 82 در سازمان زمین شناسی تحقیقات آغاز شده، ولی از 97 ما فرونشست اصفهان را ویژه دیدیم. کما 
اینکه مثلًا در یک دهه گذشته خوزستان و سیستان را ویژه در مورد گرد و غبار دیدیم یا تهران و تبریز را ویژه مسئله زمین 

لرزه  دیده شده ، به اصفهان نیز از این بابت نگاه ویژه داشتیم و خیلی کارهای زیادی در اصفهان انجام شده است.

اگر جریان دائمی زاینده رود به نتیجه نرسد  باید  منتظر بمانیم که شهر در نقاط مختلف به خصوص شرق اصفهان 
شاهد این فرونشست خواهد بود یا خیر؟

اینکه بحث های اصلی این است که »زاینده رود بخواهد جریان پیدا کند یا خیر؟« ما تا کی می خواهیم بر منابع موجود 
فشار وارد کنیم و بدون توجه به اینکه ظرفیت منابع چقدر است اقدام کنیم؟ منابع باید به اندازه ای که ظرفیت دارند 
مورد بهره برداری قرار بگیرند. منابع را نباید بر اساس نیاز خود صرفاً برداشت کنیم باید براساس ظرفیت آن برداشت 
شود، اصفهان و بالادستش و مجموعه حوزه زاینده رود ظرفیت این میزان بارگذاری جمعیتی و صنعتی و کشاورزی 
را نداشته و ندارد و این راهکارهای هم که ارائه می شود مُسکّن بوده و جای دیگر را خراب می کند اما باز دوباره جاذبه 
ایجاد می شود و مسکن دیگر تزریق می شود و دوباره توسعه در این حوزه رخ می دهد، باید در نظر گرفت که ظرفیت 
این حوزه این نیست. پس مسئله اصلی و پایه ای این بوده که ببینیم اصفهان اصلًا ظرفیت بارگذاری دارد؟ و ظرفیت 
بارگذاری زاینده رود چقدر است و آن را آرام آرام به ظرفیت طبیعی خود برگردانیم. طبیعتاً این اتفاق یک سال و دو 
ساله رخ نداده یک سال دو ساله هم ما به نتیجه نخواهیم رسید ولی همانطوری که این اتفاق رخ داده باید یکی یکی 
گام ها را به عقب برگردانیم و آن گام های اشتباهی که محاسبات درست زیست محیطی انجام نشده را اصلاح کنیم 
تا بتوانیم در یک بازه زمانی - اگر مثلًا 20 سال طول کشید که این اتفاق افتاد - در عرض مثلًا 20 سال هم چشم اندازی 
داشته باشیم که بتوانیم به یک تعادل رسیده باشیم و این مهم در آینده بی تردید باید انجام بشود وگرنه طبیعت و 

زیرساخت ها را از دست می دهیم؛ این موضوع برای دریاچه هامون، ارومیه، حورالعظیم نیز به همین شکل است.

دخالت های انسانی در چرخه طبیعت سبب ایجاد چالش های زیست محیطی در طول سال های گذشته شده 
است، تلاش برای همگامی با طبیعت باید به چه صورت شکل بگیرد؟

دقیقا، عمدتاً دخالت های انســانی در طول 20 ســال گذشــته این چالش های تغییر اقلیم را ایجاد کرده و بروز و 
ظهور شدیدتری داشته باشند، ولی در این بازه زمانی چه کار باید انجام شــود؟ باید تلاش شود که در حوزه آبخیز 
زاینده رود بتوانیم تا حد امکان به صورت پایــدار جاری کنیم نه به صورت مقطعی، چــون مقطعی بودن رودخانه 
هم از جهت خشــکی و آبگیری و خشــک شــدن مجدد زاینده رود باز هم تأثیرات منفی را به همــراه دارد. ما در 
اصفهان یک حداقل جریان پایه ای رو به صورت مســتمر نیاز داریم تأمین کنیم، این یک مســئله کلیدی است و 
 از طرف دیگر باید برداشت ها کنترل شــود، اصفهان دیگر جایی ندارد که بخواهد برداشــت آب زیرزمینی و چاه و 

اینطور موارد را داشته باشد.

آیا اصفهان در تصمیم گیری های نحوه برداشت از آب نیازمند تغییر نگاه است؟
بله، اصفهان باید انتخاب کند که می خواهد یک شــهر مثلًا کشاورزی باشد یا یک شــهر توریستی، گردشگری و 
صنعتی. آیا می خواهد به عنوان یک شــهر صنعتی، صنعت را گســترش بدهد؟ و همچنان از صنایعی که بر منابع 
طبیعی فشــار زیادی وارد می کند، اســتفاده کند؟ اصفهان با ظرفیت های فرهنگی و علمی کــه دارد می تواند به 
ســمت صنایع و فناوری های با تکنولوژی های نوین یا فناوری های برتر و هایتک حرکت کند. اصفهان یک مرکز 
مهم تولید علم در کشــور همیشــه بوده ولی می تواند علم را تولید کند اما لزومی ندارد در آنجا بخواهد محصولات 
را نیز تولید کند. اصفهان باید به ســمت صنایع فناورانه حرکت کند و صنایعی که آلوده کننده نیســتند را مســتقر 
کند. در بخش کشــاورزی باید به ســمت کشــاورزی های گلخانه ای و محدود و با بهره وری بالا برود، ما دیگر از 
اصفهان نباید انتظار داشــته باشــیم که هم گندم تولیدکند و هم فولاد و هم زاینده رودش جاری باشــد و هم دو 
میلیون نفر جمعیت در آن زندگی کنند و هم ســالانه دو ســه میلیون نفر توریســت به آن مهاجرت و سفر کنند. 
اکنون ده ها شــهرکی که هر کدامشــان به یک شــهر تبدیل شــدن در اطراف اصفهان شــکل گرفته است و این 
انتظار تاب آوری زیســت محیطی از اصفهان، در ســطح حوزه زاینده رود و در ســطح کلان کشــور بیهوده است. 
 این یک واقعیتی اســت که ما با آن مواجه هســتیم و تــا خودمان را ســازگار نکنیم با این موقعیــت پیرامونی، 

به نتیجه ای نمی رسیم.

شما فکر می کنید مانع اصلی این جریان چیست؟ آیا مانع در تصمیم گیری است یا در اعمال نفوذ افراد؟
باید به زبان ساده بگویم که در تصمیم گیری ها دوراندیشی و آینده نگری نبوده و نگاه به آینده وجود نداشته است. 
شاید جامعه تصمیم گیرنده که مسئولان هستند نقش مهمتری دارند و تصمیماتی که گرفته شده جامع نگر نبوده 
 اســت؛ یعنی تمام جوانب یک موضوع را در نظر نگرفتند و کوتاه بینانه بوده و بلند مدت و آینده نگر نبوده اســت. 
موضوع خیلی مهم دیگر اینکه ما فراموش می کنیم در یک دنیایی زندگی می کنیم که دنیای پیرامون یعنی طبیعت 
پیرامون، یک طبیعت در حال تغییر اســت، مثلًا در مدیریت منابع آب وقتی می خواهیم مدیریت کنیم باید روی 
چیزی کمتر از میانگین آورده سالانه برنامه ریزی کنیم به طور مثال اگر میانگین بارندگی 150 میلی متر در اصفهان 
است، روی 120 میلی متر آن باید برنامه ریزی شــود که 30 یا 40 میلی متر آن بهره برداری شود و مابقی باید سهم 
طبیعت باشــد اما ما برعکس عمل کردیم، مثلًا اصفهان یک شــهری که مثلًا 500 - 600 میلــی متر بارندگی دارد 
برنامه ریزی و توسعه انجام دادیم. این چالشی که امروز گریبان گیر شده نادیده گرفتن سهم طبیعت است البته 

بقیه مناطق کشور نیز جسته گریخته همه به نوعی درگیر این موضوع هستند.

جامعه
 پنجشنبه ۳ آبان ۱۴۰۳ / ۲۰ ربیع الثانی  ۱۴۴۶ / ۲۴ اکتبر  ۲۰۲۴ / شماره ۴۲۰۸

معاون پیشگیری اداره کل بهزیستی استان اصفهان گفت: افزایش آگاهی و 
آشنایی خانواده ها با انواع مواد مخدر جدید و علائم و رفتارهای ناشی از مصرف 

آن، لازمه پیشگیری از اعتیاد در بین نوجوانان و جوانان است.
ســمیه کریمی در گفت و گو با »ایرنا« افزود: خانواده هــا به ویژه والدین در 
شرایط حاضر با توجه به تهدید آسیب های اجتماعی و تنوع مخدرهای جدید 
باید اطلاعات کافی درباره مباحث روز از جمله مــواد مخدر، فضای مجازی، 

مهارت های ارتباطی و کنترل هیجانات داشته باشند.
وی تصریح کرد: اعتیاد به مواد مخدر در گذشــته اشکال متفاوتی داشت که 
بسیاری از آنها شناخته شده بود ولی امروزه با انواع اعتیاد به مواد مخدر جدید 
و مشروبات الکلی مواجه هستیم که اســامی برخی از آنها در بین خانواده ها 
ناشــناخته اســت. این روانشــناس با بیان اینکه اعتیاد، یکی از مهمترین 
آسیب های اجتماعی است که همه اقشار جامعه به ویژه نوجوانان و جوانان را 
تهدید می کند و سبب نگرانی خانواده هاســت، یادآور شد: بررسی عواملی که 
باعث گرفتاری نوجوانان در دام اعتیاد می شود اهمیت بسزایی دارد اما به آن 
کمتر پرداخته شده اســت. به گفته وی، با وجود آنکه دوره نوجوانی و جوانی 

بسیار حساس است و می تواند آسیب زا باشد ولی پژوهش ها نشان می دهد 
عوامل وراثتی و فردی همانند ابتلا به اختلالات روانپزشــکی، افســردگی و 

اضطراب نیز نوجوانان و جوانان را به سمت مصرف مواد مخدر سوق می دهد.
کریمی خاطرنشــان کرد: خانواده، نخستین نهادی اســت که نوجوان در آن 
اجتماعی شــدن را فرا می گیرد و باید در این میان نقــش پررنگی به ویژه در 

پیشگیری از ورود فرزندان به حوزه آسیب های اجتماعی داشته باشد.
معاون پیشگیری اداره کل بهزیستی اســتان اصفهان با تأکید بر اینکه امروزه 
اعتیاد بــه مواد مخدر در حال تغییر شــکل دادن اســت، گفت: بســیاری از 
خانواده ها از این موضوع آگاه نیستند به طوری که هنوز نمی دانند با دیدن چه 
رفتارها و علایمی باید نگران فرزندان خود باشند. کریمی، تعارضات خانوادگی و 
ناامید شدن از رابطه امن در خانواده را یکی از عوامل خطرزا در گرایش فرزندان 
به اعتیاد برشمرد و اضافه کرد: سلامت خانواده می تواند متضمن فرزند ایمن 
باشد. این روانشناس تأکید کرد: والدین باید برای پیشگیری از گرفتار شدن 
فرزندان در دام اعتیــاد، انتقادپذیری، احترام به احساســات، هدفمندی و 

مدیریت زندگی را به آنها یاد بدهند.

کام والدین چهارقلوهای تازه متولد شده در اصفهان، با اجرای قانون حمایت 
از خانواده و جوانی جمعیت شیرین شد.

پرســتار بخش مراقبت های ویژه نوزادان بیمارستان شهید بهشتی اصفهان 
گفت: این چهارقلوها شــامل دو دختر و دو پســر با وزنی بیــن یک کیلو و 

650گرم تا یک کیلو و 850گرم در حدود 33 هفته و یک روز به دنیا آمدند. 
زهرا شیرانی با بیان اینکه حال مادرو نوزادان مساعد است، افزود: این مادر 

23 ساله بعد از دو سقط،صاحب نوزادان چهارقلو شده است. 
خاطره عبداللهی مادر این چهار قلو ها نیز با بیان اینکه از عشایر کوچ رو است 
و با توجه به بیکاری همســرش خواهان کمک مســئولان است، گفت: نام 

فرزندانشان را یاشار، یارسان، خورشید و خوشه گذاشته است.
مدیر کل بیمه سلامت اســتان اصفهان نیز در این خصوص گفت: با توجه به 
وضعیت مالی این خانواده، همه هزینه های زایمان مادر این نوزادان و مدت 

زمان بستری چهارقلوها در بیمارستان را، بیمه سلامت پرداخت می کند.
محمدحسین صفاری افزود: این نوزادان تا پنج سالگی، رایگان زیر پوشش 

بیمه سلامت قرار گرفتند.

وی گفت: همچنین در راســتای ماده 43 قانون حمایت از خانواده و جوانی 
جمعیت، درمان ناباروری در مراکز دولتی 90 درصد زیر پوشش قرار گرفته و در 
مراکز خصوصی ،خیریه و عمومی غیردولتی، پوشش بیمه تا 90 درصد تعرفه 
عمومی غیردولتی است،همچنین اســتفاده از خدمات FET ،IUI ،ICSI و

IVFبدون سقف و آزمایش های تشخیصی و ژنتیک در سقط مکرر نیز زیر 
پوشش بیمه سلامت قرار گرفته است.

مجتبی یکتامنش، مدیرکل ثبت احوال استان اصفهان گفت: در هفت ماهه 
امســال ، از 28 هزارو 921 نوزاد متولد شده در اســتان اصفهان،558 مورد 

دوقلو،33 مورد سه قلو و چهارمورد چهارقلو بوده است.
فرزندان متولد شده از 24 مهر ســال 1400 به بعد مشمول قانون حمایت از 

خانواده و جوانی هستند.
طبق ماده 10 این قانون به ازای تولد هر فرزند،تسهیلات، و برای تولد فرزند 
سوم به بعد، طبق ماده 3 و 4 ،زمین رایگان حداکثر 200 مترمربعی ،مطابق 
ماده 18 تخفیف مالیاتی 15 درصدی و براساس ماده 21 بیمه رایگان مادران 

روستایی و عشایری تعلق می گیرد.

استاندار اصفهان  گفت: کنگره بزرگداشت شهدای این استان که در نیمه دوم ماه 
جاری برگزار خواهد شد به دنبال آشنا کردن نسل نوجوان وجوان امروزی با ایثار و 

رشادت حماسه سازان کشور است. 
به گزارش »ایرنا«، مهدی جمالی نژاد در جلسه هماهنگی برگزاری کنگره شهدای 
استان اصفهان افزود: این استان به لحاظ تعداد شهدا، جانبازان و آزادگان در کشور 

رتبه نخست را دارد. 
وی اظهار کرد: اصفهانی ها در دوره جنگ  تحمیلی و هشــت سال دفاع مقدس و 
نیز دفاع از حرم همیشه پیشــگام بودند و بر این اساس کنگره  مهمی در 25 آبان 
در اصفهان برگزار خواهد شد تا گوشه ای از حماسه این شهدا به نمایش گذاشته 

و بیان شود.
وی با اشاره به حضور و همت دســتگاه های مختلف اجرایی از جمله شهرداری، 

بخش های فرهنگی دولتی و خصوصی برای برپایــی این کنگره گفت: با تدابیر 
اندیشیده شــده در قالب تولیدات ســینمایی از جمله تهیه مستند وکتاب های 

مربوطه، برنامه ای فاخر در اصفهان برگزار خواهد شد.
فرمانده سپاه صاحب الزمان)عج( استان اصفهان نیز گفت: عزت، بزرگی، عظمت، 

استقلال و شرافت امروز این استان وکشور بخاطر تقدیم 24 هزار شهید است. 
 ســردار مجتبی فدا افزود: همچنین تقدیم  970 جانباز بــالای 70 درصد و وجود

 یک هزار و 320 خانواده دارای 2 شــهید، 96 خانواده دارای ســه شــهید و تنها 

 استان دارای خانواده هفت شهید در کشور افتخاری پایدار برای این خطه است. 
وی اظهار کرد: اصفهان همچنین افتخار داشــتن یک ششم شهدای دانش آموز 

کشور را با 5800شهید دارد. 
دبیر کنگره شهدای اصفهان، به وجود هفت مدرسه بالای 100 شهید در این استان 
در شهرهای کاشــان، آران و بیدگل، نجف آباد و اصفهان اشــاره کرد و گفت: این 
استان یکهزار شهید کارمند، یک دهم شهدای کارگر و بالاترین شهید روحانی را در 
کشور دارد. وی خاطرنشان کرد: تنها اقدام  ما در بزرگداشت یاد ونام شهدا برگزاری 

چنین کنگره هایی است تا سیره و زندگی آنها به مردم معرفی شود.فرمانده سپاه 
صاحب الزمان )عج( استان اصفهان افزود: از جمله اقدامات در راستای برگزاری 
این کنگره چاپ 136 عنوان کتاب، تهیه 12آلبوم شــهدای دفاع مقدس توســط 
دانش آموزان، دانشنامه هفت مدرسه دارای بالاترین تعداد شهید، ساخت 137 

تندیس و سردیس از شهدا و 85مستند از زندگی خانواده شهداست.
وی همچنین به اجرای 55 تئاتر صحنه ای، 228 تئاتر محیطی وخیابانی در ایام  
برگزاری کنگره شــهدا در اصفهان اشاره کرد و گفت: 60 ســرود جریان ساز و یک  
سمفونی هم برای این کنگره تهیه شده است.سردار فدا با اشاره به اینکه حفظ نظام 
جمهوری اسلامی مهمترین پیام شهداست افزود: برگزاری یادواره برای شهدای 
اقشــار مختلف از جمله کارمندان، کارگران، زنان، دانشجویان و دانش آموزان با 

تولید آثار فاخر هنری باید در سال های بعد همچنان ادامه داشته باشد.

اخطاریه
8/33 شماره نامه: 140385602025010072- 1403/07/30 خانم فاطمه بیگم سید 
قلعه فرزند سید عباس و خانم نوری جان بارورز کوچه قلعه فرزند حاجی حسن مجهول 
المکان، چون بهاء اضافه مســاحت 4/25 متر مربع مربوط به پلاک شــماره 3/1972 
مجزی شده از پلاک 3/259 و 3/588 واقع در الیادران بخش 14 ثبت اصفهان به شما 
تعلق داشته و طبق تقسیم نامه شماره 62448 مورخ 1383/09/12 دفترخانه 25 اصفهان 
ششــدانگ پلاک فوق به خانم فرزانه علینقیان فرزند علی انتقــال قطعی یافته و مالک 
فوق تقاضای خود را مبنی بر اصلاح سند مالکیت نســبت به اضافه مساحت به ضمیمه 
تقسیم نامه معامله اولیه به شماره مذکور تســلیم این واحد نموده و در اجرای ماده 149 
قانون ثبت و تبصره ذیل آن درخواست پرداخت بهاء اضافه مساحت از طرف مالک مذکور 
تقاضا گردیده و اظهار نموده هیچگونه دسترسی به مالک اولیه یا قائم مقام قانونی وی 
ندارد و بهاء اضافه مساحت 4/25 متر مربع با توجه به ارزیابی نقشه بردار این واحد مبلغ 

9/435/000 ریال طی قبض شماره 0310427273717265- 1403/07/30 بانک ملی 
در حق شما تقویم و به حساب سپرده اداره ثبت تودیع گردیده است. لذا بدین وسیله اخطار 
می گردد جهت اخذ بهاء اضافه مساحت به منطقه ثبت اســناد و املاک غرب اصفهان 
مراجعه و وجه تودیعی را از صندوق ثبت دریافــت دارید عدم مراجعه برای دریافت وجه 
در مدتی زائد بر 10 سال از تاریخ اصلاح ســند اعراض محسوب و وجه به حساب درآمد 
اختصاصی ثبت واریز می شود. م الف: 1812640 ابوالفضل شهریاری نائینی مدیر 

واحد ثبتی حوزه ثبت ملک غرب اصفهان 
افراز

8/34 در اجرای  درخواست افراز خواهان آقای جهان بین برخورداری فرزند خدامراد به 
شماره وارده 140385602010008868 مورخ 1403/07/30 نسبت به سهم مشاعی 
خود از پلاک ثبتی 480/40 واقع در بخش 1 گلپایگان نامبرده اعلام داشــته به مالکین 
مشــاعی آقای عبدالرضا طباطبایی فرزند ولی ا... دسترسی نداشته از آدرس نامبردگان 

نیز اطلاعی ندارد لذا بدینو ســیله اعلام می گردد عملیات افراز پلاک مذکور در مورخه 
1403/09/28 راس ساعت 9/30 صبح در محل وقوع پلاک انجام می گردد فلذا چنانچه 
مخاطبین مذکور یا اشــخاص دیگری به موضوع معترض می باشــند در وقت مقرر در 
محل پلاک حاضر گردند عدم حضور مانع رسیدگی نخواهد بود. م الف: 1812125 

محمدسلمانی رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان گلپایگان
فقدان سند مالکیت

8/35 شــماره نامه: 140385602033003223-1403/07/27 نظر به اینکه ســند 
مالکیت ششــدانگ زمین به شــماره پلاک ثبتی 1387  فرعی از 71-  اصلی واقع در 
بخش 9 حوزه ثبتی نطنز با شــماره چاپی 737757 ســری الف ســال 99 و به شماره 
دفتر الکترونیــک 140020302033001366بــه  نام  مصطفی هاشــم زاده نطنزی 
فرزند حسین  صادر و تسلیم گردیده اســت، لذا نامبرده طی درخواستی به شماره وارده 
140321702033005907 مــورخ 1403/07/24 منضم به دو برگ استشــهادیه که 

امضاء شهود آن به شناسه یکتا 140302155884000509  و رمز تصدیق 561876 به 
تایید دفترخانه اسناد رسمی شماره 7 نطنز رسیده است  مدعی مفقود شدن  سند مالکیت 
مرقوم دراثر اسباب کشی می باشد و درخواست سند مالکیت المثنی ملک فوق را نموده  
لذا مراتب به اســتناد تبصره یک اصلاحی ذیل ماده 120 آیین نامه قانون ثبت  در یک 
نوبت آگهی می شود چنانچه کســی مدعی انجام معامله نسبت به ملک مرقوم یا وجود 
ســند مالکیت نزد خود می باشد از تاریخ انتشــار این آگهی ظرف مدت ده روز اعتراض 
خود را کتباً ضمن ارائه اصل سند مالکیت یا ســند معامله به این اداره تسلیم و رسید اخذ 
نماید تا مراتب صورتمجلس و اصل سند مالکیت به ارائه کننده سند مسترد گردد بدیهی 
است اگر ظرف مهلت مقرر اعتراضی نرســید یا در صورت اعتراض اصل سند مالکیت 
 یا سند معامله ارائه نشود اقدام به صدور ســند مالکیت المثنی طبق مقررات خواهد شد. 
 م الــف: 1813310 رحمــت الــه شــاهدی مدیــر واحــد ثبتی حــوزه ثبت 

ملک نطنز 

معاون پیشگیری اداره کل بهزیستی استان اصفهان:

لزوم افزایش آگاهی خانواده ها درباره مخدرهای جدید برای پیشگیری از اعتیاد
کام شیرین خانواده چهارقلوها از مشوق های جوانی جمعیت

چهارمین چهارقلوهای استان متولد شدند

فرمانده سپاه صاحب الزمان)عج( استان اصفهان:

عزت، بزرگی، عظمت، استقلال و شرافت امروز این استان وکشور مدیون شهداست



احمد دنیامالی، وزیر ورزش و جوانان به اردوی تیم ملی کاراته در مجموعه ورزشی جهان پهلوان تختی رفت و جویای آخرین شرایط تیم ملی کاراته شد. به گزارش 
»مهر«، در ابتدا ســعید نیکوخصلت مدیر تیم های ملی کاراته و در ادامه شهرام هروی، سرمربی تیم ملی در خصوص شــرایط تیم ملی کاراته پیش از اعزام به 
مسابقات جام جهانی اسپانیا صحبت های مختلفی به میان آوردند و تأکید داشتند که حضور وزیر ورزش باعث مسرت و دلگرمی تیم ملی کاراته شده است. در 
ادامه احمد دنیامالی خطاب به ملی پوشان کاراته گفت: خیلی خوشحالم این فرصت فراهم شد از نزدیک تمرین تیم ملی کاراته را ببینم. من قبل از انقلاب یادم 
می آید، هیچ رشته رزمی غیر از کاراته وجود نداشت و ما در کاراته جایگاه خیلی خوبی در دنیا داریم اما این جایگاه سینوسی است و من با ذره بین روی این رشته 

دارم کار می کنم و همه توانم را می گذارم در بازی های آسیایی آینده، همه اوزان مدال بگیرند و به روزهای اوج برگردیم.
وزیر ورزش و جوانان افزود: این ظرفیت برای پیشرفت و افتخارآفرینی وجود دارد و امروز هر رشته ای که می خواهد موفق باشد، باید مرتباً در رنکینگ باشد. آرزوی 

موفقیت دارم و ما روی کاراته حساب باز کردیم و ان شاءا... خبرهای خوبی در آینده بشنویم و دست پر از مسابقات برگردید.

دنیامالی:باذرهبینوضعیتکاراتهراپیگیریمیکنم

هزینهسنگینفنرباغچهبرای»آقایخاص«
ژوزه مورینیو از زمان حضور در تیم فنرباغچه ترکیه در یکی از هتل های اســتانبول اقامت دارد. به گزارش 
»خبرآنلاین«، ژوزه مورینیو پس از جدایی از تیم رم در اواسط فصل گذشته، ابتدای این فصل راهی فوتبال 
ترکیه و تیم فنرباغچه شد و هدایت این تیم محبوب را بر عهده گرفت. او از زمان حضور در ترکیه، در هتل 
Four Seasons استانبول اقامت دارد و ترجیح داده به جای زندگی در یک خانه شخصی، در هتل حضور 
داشته باشد تا بتواند روی مسائل مربوط به تیمش بهتر تمرکز کند.اقامت در این هتل لاکچری هر شب 
حداقل 1000 پوند هزینه دارد که توسط تیم ترکیه ای پرداخت می شود. این هتل در ساحل تنگه بسفر قرار 
دارد و مناظر خیره کننده ای از سمت اروپایی تا سمت آسیایی شــهر تاریخی استانبول از آن قابل دیدن 
است. مورینیو در فنرباغچه سالیانه 21 میلیون یورو دستمزد می گیرد و یکی از گران ترین سرمربیان جهان 
است. فنرباغچه با هدایت سرمربی پرتغالی پس از 8 بازی در سوپرلیگ ترکیه 17 امتیاز کسب کرده و در 

ره چهارم جدول قرار دارد.

ایتالیاییهاهممانچینیرااخراجشدهدانستند
رسانه های ایتالیایی هم مدعی شدند مانچینی به پایان کارش در نیمکت عربستان رسیده است و به زودی 
جایگزینش اعلام می شود. به گزارش »ایسنا«، شکست برابر ژاپن و تساوی ناامیدکننده برابر بحرین در دو 
بازی اخیر باعث شده تا انتقادها از روبرتو مانچینی بسیار زیاد شود. رسانه های عربستانی در روزهای اخیر 
اخراج شدن او را قطعی دانسته اند و گمانه زنی ها درباره جایگزین مانچو زیاد است. روزنامه سعودی اسپورت 
در خبری فوری اعلام کرد که اخراج مانچینی قطعی است و هدایت تیم ملی فوتبال عربستان را در دیدار برابر 
استرالیا یک سرمربی جدید بر عهده خواهد داشت. سعودی اسپورت به نقل از ماسیمو اوریانی، خبرنگار 
ایتالیایی نوشت: »مانچینی در دیدار برابر استرالیا روی نیمکت عربستان نخواهد بود و سرمربی دیگری 
جایگزینش خواهد شد.« از اروه رنار، سرمربی تیم ملی زنان فرانسه، به عنوان اصلی ترین گزینه جانشینی 
مانچو نام برده می شود. او قبلًا هدایت عربستان را بر عهده داشت و میان هواداران این تیم از محبوبیت 
بالایی برخوردار است. تیم ملی فوتبال عربستان از چهار بازی اش در انتخابی جام جهانی 202۶ تنها پنج 

امتیاز را کسب کرده است.

یونایتدپیگیرجانشینتنهاخ:ژاویرامیخواهیم
ژاوی هرناندز که شیاطین سرخ در ماه های اخیر در دو نوبت با او تماس داشته اند، گزینه مورد علاقه برای 
جانشینی اریک تن هاخ است. به گزارش »ورزش سه«، تساوی و پیروزی منچستریونایتد مقابل استون 
ویلا )0-0( و برنتفورد )2-1( برای مدیران شیطان سرخ کافی نیست و درحالی که جایگاه اریک تن هاخ 
همچنان در خطر است، گزینه جذابی برای جانشین این مربی هلندی مطرح شده است: ژاوی هرناندز! 
در حالی که مدیران منچستریونایتد تأیید کرده بودند که اریک تن هاخ سرمربی آن ها باقی می ماند و این 
باشگاه هیچ برنامه ای برای ایجاد تغییر ندارد، روزنامه انگلیسی دیلی میل به طور انحصاری گزارش داد که 
اگر باشگاه تصمیم به اخراج اریک تن هاخ بگیرد، ژاوی هرناندز بهترین گزینه مدنظر آن هاست. در گزارش 
این روزنامه آمده است: »یک هیئت چهار نفره به رهبری عمر برادا، مدیراجرایی، پنج شنبه گذشته به بارسلونا 
پرواز کردند تا با ژاوی دیدار کنند. اگرچه از باشگاه  می گویند که چند جلسه با حضور سر جیم راتکلیف در 
اسپانیا برای حمایت از تیم قایقرانی اینئوس بریتانیا جهت اعزام به مسابقات آمریکا برگزار شده است.« در 
مجموع، طبق گزارش دیلی میل، فرستاده های منچستریونایتد در دو نوبت طی ماه های اخیر با سرمربی 
سابق بارسلونا تماس داشــته اند. درحالی که قرارداد اریک تن هاخ در پایان فصل گذشته تمدید شد، او 
بدترین فصل را برای منچستر از نظر کسب سهمیه )مقام هشتم( در لیگ برتر رقم زد، اما در جام حذفی 
مقابل منچسترسیتی پپ گواردیولا، قهرمان شد. ژاوی هم در پایان ماه می گذشته از سمت مربیگری بارسا 
برکنار شد. ژاوی در اواسط فصل گذشته تأیید کرد که جدا می شود و سپس با توافق مدیران باشگاه تصمیم 
به ماندن گرفت. او در نهایت از شرایط مالی باشگاه گلایه کرد که موجب شد در پایان فصل از آبی اناری ها 

جدا شود و با گذشت چند ماه و چند پیشنهاد مربیگری، هنوز مقصد بعدی خود را انتخاب نکرده است.

خبر روز

بزرگترینهدفمهاجم
گاندوها

امید لطیفی زننده دومین گاندوها در مصاف 
با استقلال در گفتگو با »ورزش سه« در باره 
اینکه آیا بــرای گل زدن به اســتقلال برنامه 
داشته یا نه؟ گفت: »من در هر بازی با هدف 
تأثیرگذاری مثبت و گلزنی به میدان می روم. 
مقابل اســتقلال هم همین طور بود و هدف 
داشــتم که به گل برســم.« لطیفی افزود: 
»می خواهم به تیم های بزرگ ایران راه پیدا 
کنم تا بتوانم از آنجا به تیم ملی برسم. لژیونر 
شــدن جزو برنامه ها و اهداف هر بازیکنی 
است و من هم مستثنی نیستم منتها بزرگ 
ترین هدف فوتبالی ام این اســت که آنقدر 

خوب باشم تا به تیم ملی برسم.« 
مهاجم ذوب آهن گفت: »سال گذشته جزو 
5 تیم برتر شدیم و امسال دنبال این هستیم 
که بهتر از فصل قبل نتیجه بگیریم و جایگاه 
بهتری کســب کنیم. حداقل تلاشــمان این 
است که جزو 4 تیم برتر باشیم و اگر بتوانیم 
رتبه های بهتر و کســب ســهمیه هم داشته 

باشیم.« 
وی افزود: »تا به اینجــای لیگ همه تیم ها 
ثابت کردند که حرف های زیادی برای گفتن 
دارند. حتی تیم های خیبر و چاردملو که تازه 
به لیگ برتر آمده اند آشنایی خیلی خوبی با 
فضای مسابقات دارند و عملکردشان فراتر 
از یک تیم تازه وارد اســت. همه تیم ها قوی 
هستند و به همین دلیل هر بازی حکم فینال 
دارد.« لطیفی گفت: »با استقلال خوزستان 
در لیگ یک بودم و حضــورم در لیگ برتر با 

مس رفسنجان و ذوب آهن بوده است. 
چند ســال در رفســنجان با آقای ربیعی کار 
کردم و سپس با نظر ایشان به اصفهان آمدم. 
ابتدای کارم کــه جوان تر بودم حضور در لیگ 
برتر برایم سخت است اما آقای ربیعی کمک 
کرد و رفته رفته بهتر شــدم. هــم حضور در 
رفسنجان برایم خوب بود و خاطرات خوبی 
دارم و هــم از حضــورم در ذوب آهن راضی 
هستم. خوشبختانه این افتخار نصیبم شده 
که در 5 ســال حضورم در لیــگ برتر فقط با 

آقای ربیعی کار کنم.«

فوتبال جهان

عکس خبر

لحظهپوچشدنهمه
زحماتگلراستقلال

سیدحسین حسینی بعد از نمایش 
اســتثنایی مقابل النصــر در نهایت 
روی یک ریباند دروازه اش باز شد و 
استقلال با تک گل لاپورت شکست 
خورد و تمام زحماتی که حسینی در 
این مسابقه کشیده بود با ضربه سر 

ستاره اسپانیایی از دست رفت!

سرمربی تیم هندبال ســپاهان گفت: در 20 دقیقه 
پایانی چنــد تعویض انجــام دادم و خوشــحالم 
بازیکنانی که به زمین آمدند توانستند وظایف خود را 

به خوبی انجام دهند.
به گزارش »فارس«، شــهداد مرتجی، ســرمربی 
تیم هندبال فــولاد مبارکه ســپاهان پس از برتری 
تیمش مقابل زغال سنگ طبس در هفته سوم لیگ 
برتر اظهار کرد: برای این بازی به هر دو تیم تبریک 
می گویم، بازی تماشاگرپســندی را شاهد بودیم، 
این بازی فراز و نشیب زیادی داشتیم، ابتدا ما جلو 
افتادیم، ســپس تیم حریف تغییر تاکتیک داد و 

موفق شد اختلاف را به ۶ - 7 گل هم برساند. 
مرتجی تصریح کــرد: در 20 دقیقه پایانی دو ســه 

تعویض انجام دادم و خوشــحالم بازیکنانی که به 
زمین آمدند توانستند وظایف خود را به خوبی انجام 
دهند و با یک اختــلاف پیروز شــدیم و 2 امتیاز را 

کسب کردیم. 
سرمربی ســپاهان گفت: جا دارد به تیم طبس هم 
تبریک بگویم، بازی بســیار خوبی را انجام دادند و 
خیلی بهتر از بازی های گذشــته بودند؛ ما هم نیاز 
داشــتیم تا چنین شرایط ســختی را تجربه کنیم و 
نقاط ضعف خود را بشناســیم، مطمئن باشید این 
ضعف ها را برطرف خواهیم کرد و در بازی های آینده 

پرقدرت تر ظاهر خواهیم شد. 
وی در خصوص وقفه یک ماهه در لیگ پس از هفته 
چهارم گفت: مسابقات جام باشــگاه های هندبال 

آسیا به صورت تجمعی برگزار می شود و چاره ای جز 
ایجاد وقفه در مســابقات لیگ وجود ندارد، مس 
کرمان هم به عنوان نماینده ایران نیاز دارد، یکی دو 

هفته زودتر برای مسابقات آماده شود. 
مرتجی ادامــه داد: حتی قرار بــود بعدازاین وقفه 
اردوی تیــم ملی هم برگزار شــود و از فدراســیون 
تشکر می کنم که از این تصمیم منصرف شد، سعی 
می کنیم با بازی های دوســتانه خود را در شــرایط 

مسابقه قرار دهیم.

سرمربیهندبالسپاهان:نیازداشتیمنقاطضعفخودرا
بشناسیم

عکس: خبر ورزشی

 ذوب آهن-گل گهر، فردا در سیرجان

سربازان ربیعی در اندیشه شکستن طلسم دروازه اخباری

جدال بــا گل گهــر بهترین  مرضیهغفاریان
فرصــت بــرای ذوب آهن 

اســت تا جایگاه خــود را در جــدول بهبود بخشــد. 
سبزپوشان اصفهانی فردا در اولین روز از هفته دهم 
باید در برابر شاگردان تارتار صف آرایی کنند. ذوبی ها 
در صورت کســب ســوغات 3 امتیازی از سیرجان 

می توانند فاصله خود را با همسایه دیوار به دیوارشان 
به 4 امتیــاز افزایش دهند. اگرچه ســربازان ربیعی بــرای صعود به 
رده های بالاتر باید منتظر امتیاز از دســت دادن رقبای خود بمانند اما 
پیروزی در نبرد فردا می تواند امید این تیم اصفهانی را برای رسیدن به 

جمع مدعیان در هفته های آینده امیدوارتر کند.
ذوب آهن برای نیل به این مهم باید طلسم دروازه محمدرضا اخباری 
را بشکند. گلر با تجربه سیرجانی ها در ۶ بازی گذشته خود فقط یک بار 
تسلیم مهاجمان حریف شده آن هم در دیدار ابتدایی لیگ و در مصاف 
با ملوانان بوده است. شکست یک بر صفر گل گهر تارتار در جدال با تیم 
ســابق او تنها باختی بوده که در کارنامه این سرمربی جوان ثبت شده 
و امید نورافکــن هم تنها بازیکنی بوده که موفق شــده دروازه اخباری 
را فرو بریزد. با توجه به اینکه گل مدافــع ملوان به گل گهر از روی نقطه 
پنالتی به ثمر رسیده پربیراه نیســت اگر بگوییم مهاجمان ذوب آهن 
فردا مأموریت دشواری برای گلزنی به گل گهر در جریان بازی خواهند 
داشت. اگرچه با 3 گلی که سربازان ربیعی در هفته گذشته وارد سنگر 
آبی پوشان پایتخت کردند گشودن دروازه اخباری برای جوانان با انگیزه 
ذوب غیرممکن نخواهد بود؛ با این تفاسیر، پربیراه نیست اگر مدعی 
شویم جدال اصلی فردا در محوطه جریمه سیرجانی ها رخ خواهد داد؛ 
جایی که مهره های هجومی ذوب تلاش خواهند کرد هرطور شده از سد 
دفاعی مستحکم گل گهر عبور کنند و طلسم دروازه اخباری را بشکنند.

هرچند گل گهر تارتار در 5 بازی گذشته خود در لیگ 24 طعم شکست 
را نچشــیده و گلی هم نخورده اما از ســوی دیگر ذوبی ها در 3 تقابل 
پیشین خود با سیرجانی ها هرگز مغلوب این تیم نشده اند و در آخرین 
رویارویی با گل گهر نیز که در جریان دور رفت فصل گذشــته برگزار شد 
ذوب آهن ربیعی با نتیجه 2 بر یک از سد آبی پوشان سیرجان گذشت. 
گاندوها که در فصل جاری عزمشان را برای ایستادن در جمع تیم های 

بالانشین و کسب سهمیه آسیایی جزم کرده اند مأموریت خود در این 
راه دشوار را با متوقف کردن پرسپولیس استارت زدند و در ادامه نیز از 
همشــهری مدعی خود یک امتیاز گرفتند و تراکتور و اســتقلال را هم 
در دو خوان دشــوار زمینگیر کردند و حالا آماده اند تا با شکست دادن 
گل گهر شکست ناپذیر و گل نخور تارتار قدم بعدی را نیز در این مسیر 

محکم تر بردارند.
ربیعی فصل گذشته در دیدار رفت ذوب با ملوان موفق به دیکته کردن 
اندیشه های خود بر تارتار، ســرمربی وقت قوهای سپید شد و فردا 
به دنبال تکرار این نتیجه این بار در ســیرجان خواهد بود. ربیعی 
در این میان البته نباید از انگیزه نــادر محمدی و آرمان اکوان 
دو بازیکن ســابق ذوب آهن که فردا در اردوگاه رقیب و در 
جمع ســربازان تارتار در برابر تیم سابقشان صف آرایی 
خواهند کرد هم غافل شــود، به خصوص از توانایی 
نادرِ نادر. این اســلحه خطرنــاک تارتار با قدرت 
منحصر به فرد خود در پرتــاب بلند ضربات اوت 
تهدید بالقوه ای برای دروازه رقبا به شمار می رود. 
هرچند ربیعی هم در ترکیب تیم خود چنین مهره ای 
دارد. محمد قریشی مدافع با تجربه گاندوها هم نشان داده در ارسال 
این ضربــات روی دروازه حریفان از نادر محمــدی چیزی کم ندارد. 
باید منتظر ماند و دید فردا ذوب آهن موفق می شود طلسم شکست 
ناپذیری خود را در برابر میزبان سیرجانی اش حفظ کند، آیا مهاجمان 
 تیم ربیعی با گشــودن ســنگر اخباری مهر پایانی بر طلسم سنگر گلر 
گل گهر خواهند زد؟ در هر حال همانطور که کسب سوغات 3 امتیازی 
 از ســیرجان می توانــد جایــگاه ذوب آهــن را در جــدول ارتقا دهد 
دست خالی بازگشــتن به اصفهان هم می تواند تیم ربیعی را حتی تا 

رده دوازدهم پایین بکشاند.

قاسمپور:باشگاههایمادستاوردیدرآسیانخواهندداشت
کارشــناس فوتبال در مورد شکست 3 بر یک سپاهان مقابل شــارجه در لیگ سطح 2 آسیا اظهار 
کرد: بهتر است فقط به این باخت سپاهان توجه نکنیم! من می خواهم کلی صحبت بکنم و بگویم 
باشگاه های فوتبال ما چیز خاصی ندارند که بتوانند دســتاوردی در آسیا داشته باشند! مشکلات 
فوتبال ما عدیده است از نظر زیرساخت و سخت افزار، برنامه ریزی و مدیریت سالیان سال است 
که مشکل داریم. ابراهیم قاســمپور در گفت و گو با »فارس« در مورد اینکه اما باشگاه سپاهان از 
نظر امکاناتی یکی از بهترین باشگاه های ما محسوب می شــود، گفت: سپاهان از نظر ما از بهترین 
باشگاه های کشور است اما همین تیم نسبت به تیم های درجه دوی عربی حاشیه خلیج فارس هم 
کمترین امکانات را دارد. من در این باشگاه ها و کشورها کار کرده ام. امکاناتی که این باشگاه ها در 20 
سال پیش داشتند به مراتب از امکانات باشگاه های امروز فوتبال ما بهتر بود! اکنون که دیگر امکانات 
آنها بسیار مجهز و پیشرفته است. واقعاً فوتبال ما در زمینه امکانات، سخت افزار، مدیریت و برنامه 
ریزی پیشرفتی نکرده است. با این وضع نباید توقع نتیجه گیری در آسیا حتی در لیگ سطح 2 آن 

از باشگاه ها را داشته باشید.

مورایس:بایدرویبازیلیگتمرکزکنیم
سرمربی تیم سپاهان با بیان اینکه هنوز سه دیدار دیگر از مسابقات لیگ قهرمانان باقی مانده تأکید 

می کند که تیمش فعلًا باید روی بازی بعدی در لیگ برتر تمرکز کند.
به گزارش »فارس«، ژوزه مورایس در نشست خبری پس از شکست 3 بر یک شاگردانش مقابل 
شارجه امارات اظهار کرد: صحبت کردن در مورد بازی ساده است، نتیجه نشان داد بازی چطور بود؛ 
شارجه از اول تمرکز نشان داشت و پرس از عقب و ضدحمله در دستور داشتند و بازیکنان خوبی برای 
ضدحمله داشتند. وی افزود: بازیکنان شارجه بیشتر از ما بازی مستقیم انجام دادند زیرا به این طور 
بازی کردن وفق پیدا کرده بودند؛ بعد از گل اول کنترل بهتری داشــتیم و در نیمه دوم می توانستیم 

برتری داشته باشیم.
سرمربی سپاهان ادامه داد: روی یک حرکت خوب حریف و تمرکز کمتر خط دفاعی ما گل دوم را 
خوردیم؛ آن زمان ریســک کردیم تا زمانی که بازی 3 بر یک سخت شد؛ به نظرم آن ها لیاقت برد را 
داشتند زیرا تمرکز و تلاش از خودشان نشان دادند. وی درباره شرایط تیمش در مسابقات پیش رو 
عنوان کرد: اگرچه رقابت ها هنوز تمام نشده و 3 بازی دیگری هست اما فعلًا باید روی بازی بعدی در 
لیگ تمرکز کنیم. مورایس در مورد تغییر ترکیب شارجه نسبت به ترکیب مورد انتظارش گفت: انتظار 
تغییر می رفت زیرا آن ها اخیراً بازی کرده بودند. برخی بازیکنان نیمه دوم اضافه شدند که بازیکنان 
خیلی خوبی هستند؛ البته به نظرم در این بازی تغییر خاصی نداشتند و سازماندهی یکسان بود اما 

به نظرم یک هافبک آن ها عقب تر بازی می کرد و با 3 نفر از عقب بازی سازی می کردند. 

نکونامبهلیگبرتربرمیگردد؟
باشــگاه های مس رفســنجان و خیبر خرم آباد که در روزهای گذشــته به 
دنبال اســتخدام ســرمربی جدید بودند، جواد نکونام را به عنوان اولین 
گزینه خود مدنظر داشتند ولی او تصمیم گرفت بازگشت زودهنگامی به 
لیگ برتر نداشته باشد و شــرایط را برای همکاری در این مقطع 
با این دو تیم فراهم ندید.  به گزارش »ورزش ســه«، سرمربی 
سابق استقلال پیرامون پیشنهاد مس رفسنجان عنوان کرد: از 
مدیران باشگاه مس رفسنجان تشکر می کنم که با من در تماس 
بودند و در نظر داشتند تا بنده را به تیم شان ببرند. دوست داشتم به 
فوتبال رفسنجان و استان کرمان کمک کنم ولی در حال حاضر چنین 

برنامه ای ندارم.

مستطیل سبز
پنجشنبه۳آبان۲۰/۱۴۰۳ربیعالثانی۲۴/۱۴۴۶اکتبر۲۰۲۴/شماره۴۲۰۸



مدیر منطقه ۹ شهرداری اصفهان:

کندروی خیابان آتشگاه ایمن سازی شد
مدیر منطقه ۹ شهرداری اصفهان گفت: در راستای خدمت رسانی شایسته به شهروندان و به منظور ارتقای 
امنیت عابران پیاده، همچنیــن جلوگیری از تصادفات و کاهش ترافیک در ســطح این منطقه عملیات 

ایمن سازی کندروی خیابان آتشگاه انجام شد. 
سیدسلمان قاضی عسگر در گفت وگو با خبرنگار »ایمنا« با اشاره به تأثیرگذاری سرعت گیرها در ارائه هشدار 
به راننده ها برای کاهش سرعت در مســیرهای پرتردد اظهار کرد: کندروی خیابان آتشگاه مسیر شرق به 
غرب در محل خروجی ها از تندرو به کندرو و خروجی های کندرو به تندرو با هزینه ای بالغ بر ۳ میلیارد ریال 
در راستای کاهش تصادفات و جلوگیری از ترددهای خلاف ایمن سازی شد.  وی با تأکید بر خدمت رسانی 
شایسته در راستای تأمین آرامش و آسایش شهروندان افزود: اصلاح هندسی مورد نیاز در سطح منطقه 
۹ شهرداری اصفهان مطابق با طرح های ابلاغی اداره حمل ونقل و ترافیک با هدف تسهیل در عبور و مرور 
عابران، رفع خطر و استانداردسازی ورودی و خروجی محله ها اجرا خواهد شد. مدیر منطقه ۹ شهرداری 
اصفهان تصریح کرد: طراحی و اصلاح هندســی صحیح تقاطع ها و معابر شــهری علاوه بر رفع گره های 
 ترافیکی، دســتیابی به اهدافی نظیر ساماندهی وضعیت عبور و مرور وســایل نقلیه، ارتقای ایمنی تردد 

عابران پیاده و تأمین رضایت شهروندان را نیز به دنبال دارد.

رئیس کمیسیون اقتصادی شورای شهر اصفهان:

پروژه های اصلی مدیریت شهری اصفهان طرح های مناطق 
محروم است

رئیس کمیسیون اقتصادی، ســرمایه گذاری و گردشگری شورای اسلامی شــهر اصفهان گفت: غیر از 
پروژه های بزرگ که در شهر اجرا می شود، همچون مترو و رینگ چهارم که هر کدام اعتبارات چند هزار میلیارد 
تومانی دارد، پروژه های اصلی ما، طرح های مناطق محروم است. به گزارش خبرگزاری »ایمنا«، عباس 
حاج رســولی ها در چهل ویکمین برنامه »به احترام مردم اصفهان« با محوریت بهره برداری از پروژه های 
عمرانی، خدماتی، فرهنگی و ورزشی منطقه ۷ اظهار کرد: دغدغه مدیریت شهر و شورا رسیدگی به مناطق 
محروم است، در این راستا شورای اسلامی شهر کمیسیونی با عنوان محلات کم برخوردار دارد. وی افزود: 
غیر از پروژه های بزرگ که در شهر اجرا می شود، همچون مترو و رینگ چهارم که هر کدام اعتبارات چند هزار 
میلیارد تومانی دارد، پروژه های اصلی ما، طرح های مناطق محروم است. رئیس کمیسیون اقتصادی، 
سرمایه گذاری و گردشگری شورای اسلامی شهر اصفهان تصریح کرد: در گذشته میدان شهدا نقطه پایانی 
شهر محسوب می شد، اما امروز با حضور در شهرک ولی عصر متوجه می شویم که شهر چقدر بزرگ شده 
است؛ در گذشته و پیش از انقلاب فضاها و زیرسخت ها که امروز به بهره برداری رسید، وجود نداشت، اما 
معتقدم ۱۰۰۰ برابر ظرفیت دیگر هم وجود دارد که باید از آن استفاده کرد. حاج رسولی ها با اشاره به اقدامات 
تأثیرگذار خیران در مناطق محروم و کم برخوردار گفت: در همین نقطه ای که هستیم، در گذشته به دست 
خیران مسجدی ساخته شد و بر آن مباحث فرهنگی حاکم شد؛ مباحث فرهنگی موضوع مهمی که دغدغه 
امروز اعضای شورای اسلامی شهر اصفهان اســت. وی ادامه داد: امروز پروژه های افتتاح شده را بازدید 
کردیم و در نهایت، برنامه اختتامیه را در نقطه ای که پایان شهر محســوب می شود، برگزار کردیم که این 
نشان از اهمیت دادن به محلات کم برخوردار است. حاج رسولی ها با تقدیر از پروژه مجموعه ورزشی افتتاح 
شده در شهرک ولی عصر گفت: کودکان و نوجوانانی که امروز شاهد حضور آن ها در این ورزشگاه هستیم، 
آینده سازان این کشور هستند و اگر این زیرساخت ها نبود، آن ها در زمین خاکی بازی می کردند. وی با بیان 
اینکه محلات کم برخوردار محله های پر استعداد شهرها محسوب می شوند، گفت: بیشتر شخصیت هایی که 
آینده موفقی دارند، در همین محلات رشد کردند، زیرا آن ها روی پای خود می ایستند و پیشرفت می کنند. 
رئیس کمیسیون اقتصادی، سرمایه گذاری و گردشگری شورای اسلامی شهر اصفهان با اشاره به اتفاقات 
و وقایع اخیر در خاورمیانه گفت: یک عده دزد، رفاه طلب و خونخوار فکر می کنند که می توانند سوار بر منطقه 
شوند، اما پایان کار آن ها نابودی است؛ رژیم غاصب اسرائیل نیز ممکن است مدتی جولان دهد، اما به زودی 

سفره اش از منطقه جمع خواهد شد و ما مردم ایران نیز باید مقاوم باشیم.

معاون اجرایی و فنی سازمان مدیریت پسماند شهرداری اصفهان گفت: 
روش جمع آوری یک روز در میان پســماند، مطابق با اســتانداردهای 

جهانی است و این رویکرد در اصفهان به طور کامل اجرا می شود.
حامد شریفی در گفت وگو با »ایمنا« اظهار کرد: در بحث مدیریت پسماند 
هر موفقیتی به اصل همکاری و مشارکت تولیدکنندگان پسماند )یعنی 
شهروندان( وابسته اســت؛ اگر در هرکدام از مراحل مدیریت پسماند 
به جذب مشارکت و همکاری شــهروندان موفق شدیم، بی شک در آن 
اقدام نیز به موفقیت می رســیم، اما اگر شهروندان مشارکت نکنند، به 
اهداف مدنظرمان نخواهیم رســید یا ممکن است موفقیت محدودی 

به دست آوریم.
وی با اشاره به قراردادن پسماندها خارج از نوبت در سطح شهر افزود: 
آلودگی ناشی از این پسماندها تا زمان بارگیری در سطح شهر می ماند 
و از نظر بصری نیز جلوه نازیبایی به محلات می دهد و تجمع حیوانات 
موذی، گربه و حشرات، رهاشدن شــیرابه در محله از تبعات گذاشتن 
پسماند خارج از نوبت مقرر است و این مسائل، نظم، آراستگی و نظافت 

محله را از میان می برد.
معاون اجرایی و فنی سازمان مدیریت پســماند شهرداری اصفهان با 
اشاره به اینکه بارگیری یک روز در میان پسماند، جزو اصول مدیریتی 

است، تأکید کرد: جمع آوری پسماند به صورت یک روز در میان اقدامی 
علمی و جهانی است.

شریفی گفت: نخستین گام مدیریت پسماند، تولید کمتر زباله است که 
در سطح جهان نیز بسیار اهمیت و به آموزش هم نیاز دارد، البته در کنار 
تولید کمتر زباله، تفکیک انواع پسماند در مسیر مدیریت اصولی پسماند 
جایگاه ویژه ای دارد و جداسازی پسماندهای ارزشمند باید صورت گیرد.

وی ادامه داد: برخی شــهروندان از سر عادت پســماندهای خانگی را 
به جای درِ منازل خــود، در مکان های دیگر قــرار می دهند که به ایجاد 
ایستگاه زباله تبدیل می شــود؛ این اماکن چهره شهر را نازیبا و محیط 

را آلوده می کنند.
معاون اجرایی و فنی ســازمان مدیریت پسماند شــهرداری اصفهان 
خاطرنشان کرد: از شهروندان درخواست می شود که پسماند تر را مطابق 
با زمان بندی اعلام شده از طرف شهرداری و رأس ساعت ۲۳:۰۰ خارج از 
منزل قرار دهند، همچنین اگر نقطه ای از شهر بارگیری پسماند صورت 
نمی گیرد، شهروندان باید با شماره ۱۳۷ تماس بگیرند و برای پیگیری 

اطلاع دهند.
شریفی گفت: نوع ماشین آلات و شیوه جمع آوری و حمل ونقل پسماند 
بسته به ظرفیت منطقه در تمام سطح شهر یکسان است و ماشین آلاتی 

که در نقاط بالای شهر استفاده می شود، در مناطق حاشیه ای نیز به کار 
می رود، همچنین به منظور بهبود مشــارکت شــهروندان و جلوگیری 
از تخلفات، اطلاع رســانی و آموزش نیز به صورت منظم در دســتور کار 

شهرداری قرار دارد.
وی افزود: پسماند یک وجه علمی و فنی دارد؛ وجه دیگر آن نیز شرایط 
محلی منطقه اســت و این دو جنبه در کنار یکدیگــر می تواند بر روند 

مدیریت پسماند در هر ناحیه ای تأثیر بگذارد.
معاون اجرایی و فنی ســازمان مدیریت پسماند شــهرداری اصفهان 
اصفهان را در حوزه مدیریت پســماند یکی از شهرهای پیشتاز دانست 
و تأکید کرد: این کلان شــهر از تمام جوانب مدیریت پسماند نسبت به 
دیگر شهرهای ایران پیشتاز اســت و این برای ما یک میراث است که 

حفظ آن ارزش دارد.
شــریفی گفت: اصفهان در مســئله نظافت شــهری برند بوده است و 
می توان گفت از معدود شهرهای کشور است که در مدیریت پسماند نظم 

خاصی دارد و برای حفظ و ادامه آن می کوشد.
وی با اشاره به اینکه شــهرداری درباره پســماند خارج از نوبت برنامه 
جمع آوری ندارد، اضافه کرد: امکانات و برنامه های شهرداری به صورت 
کامل تعریف شده اســت و افرادی که خارج از زمان اطلاع رسانی شده 
پسماند منازل خود را در محله قرار می دهند، باید شناسایی شوند و در 

صورت نیاز باید مورد پیگیری حقوقی نیز قرار بگیرند.
معاون اجرایی و فنی سازمان مدیریت پســماند شهرداری اصفهان با 
تأکید بر اینکه شهرداری زمان جمع آوری پسماند را در مناطق پانزده گانه 
اطلاع رسانی کرده است، تصریح کرد: برخی شــهروندان در زمان های 
خارج از نوبت پســماند خود را بیرون می گذارند؛ هرچند درباره فرایند 
جمع آوری و حمل ونقل پسماند، اطلاع رسانی های لازم در شهر اصفهان 

انجام شده است.
شــریفی با بیان اینکه اصفهان جزو معدود شــهرهای ایران است که 
در زمینه مدیریت اصولی پسماند به ســوی معیارهای جهانی حرکت 
می کند، اظهار کرد: تولید کود کمپوســت از پســماند تر در کارخانه کود 
آلی شهرداری اصفهان از دســتاوردهای این شــهر در حوزه مدیریت 

پسماندهای آلی است.
وی افزود: اصفهان جزو نخستین شهرهای ایران در تولید کود کمپوست 
از پسماند تر محسوب می شود و هم اکنون کیفیت کمپوست تولیدی در 

کارخانه کود آلی و استانداردهای کسب شده در این زمینه زبانزد است.
معاون اجرایی و فنی سازمان مدیریت پسماند شهرداری اصفهان تأکید 
کرد: از شهروندان درخواست می کنیم در زمینه مدیریت پسماند و حفظ 
نظافت شهری با شهرداری به طور مؤثری همکاری کنند، زیرا هرچه در 

شهر هزینه شود، متعلق به مردم و برای خود مردم است.
شریفی گفت: اگر شهروندان با شهرداری همکاری و در موضوع پسماند 
مشــارکت کنند، به طور قطع هزینه های کمتــری در این بخش صرف 
خواهیم کرد، زیرا بهتر است غالب این هزینه ها در حوزه های زیرساختی 

و نه در امور جاری صرف شوند.

با مسئولان
 پنجشنبه ۳ آبان ۱۴۰۳ / ۲۰ ربیع الثانی  ۱۴۴۶ / ۲۴ اکتبر  ۲۰۲۴ / شماره ۴۲۰۸

مدیرکل درآمد شهرداری اصفهان و مشاور شهردار در حوزه اقتصادی و مشارکت های 
مردمی گفت: با تلاش همــکاران حوزه معاونت مالی و اقتصادی شــهرداری این 
کلان شهر، ۱۹ هزار میلیارد ریال جذب منابع مالی از طریق فروش اوراق مشارکت 
اسلامی صورت پذیرفت. نادر آخوندی در گفت وگو با »ایمنا« اظهار کرد: برای تکمیل 
فرایند فروش اوراق مشارکت شهرداری اصفهان از محل بودجه سال گذشته و نظر 
به شرایط ویژه اقتصادی کشــور با وجود تمام مشکلات، اوراق مشارکت شهرداری 
اصفهان با موفقیت به فروش رســید. وی افزود: با تلاش کارکنــان توانمند حوزه 
معاونت مالی و اقتصادی شهرداری اصفهان، ۱۹ هزار میلیارد ریال جذب منابع مالی 
از طریق فروش اوراق مشارکت اســلامی صورت گرفت. مدیرکل درآمد شهرداری 
اصفهان و مشاور شهردار در حوزه اقتصادی و مشارکت های مردمی تأکید کرد: به طور 
حتم این مهم بدون هم افزایی حوزه های مختلف مدیریت شهری به ویژه معاونت 
مالی و اقتصادی میسر نبود. آخوندی گفت: سرانجام با فرازونشیب فراوان در پایان 
اسفند سال گذشته، فروش اولیه اوراق مذکور انجام شد و هم زمان با آغاز اردیبهشت 
سال جاری تلاش مضاعف به منظور تکمیل فرایند فروش این اوراق صورت گرفت.

وی ادامه داد: از جمله وجوه تمایز انتشار اوراق در این دوره با سنوات قبل می توان 
به تلاش درباره قرار دادن اوراق مذکور )اوراق دولتی شهرداری( در حد نصاب دولتی 
اشاره کرد که این امر منجر به استقبال بهتر خریداران اوراق شهرداری ها شد. مدیرکل 
درآمد شهرداری اصفهان و مشاور شهردار در حوزه اقتصادی و مشارکت های مردمی 
خاطرنشان کرد: با توجه به بالا بودن سطح تقاضای فروش اوراق در بازار سرمایه از 
یک طرف و محدودیت زمانی فروش، ابتدا شــاهد افزایش نرخ های پیشنهادی 
بودیم، اما با توجه به پیگیری های شــهردار و معاون مالی و اقتصادی و مذاکرات 
پیوسته و فشــرده و تعاملات صورت گرفته با نمایندگان مردم اصفهان در مجلس 
شورای اسلامی، وزارت کشور، ریاست سازمان شهرداری ها و دهیاری های کل کشور 
و هم اندیشی با سایر شهرداری های متقاضی فروش اوراق مشارکت، قراردادها به 
شکل مناسب و مطلوبی تنظیم شد. آخوندی با اشاره به تأکیدات شورای اسلامی 
شهر و شهردار اصفهان گفت: از تمام ظرفیت های موجود به منظور توسعه و گسترش 
 حمل ونقل عمومی شــهری از جمله خرید و توســعه ناوگان اتوبوسرانی و تکمیل 

خط ۲ قطار شهری استفاده شده است.

مدیرکل درآمد شهرداری اصفهان خبر داد

فروش ۱۹۰۰۰ میلیارد ریال اوراق مشارکت شهرداری اصفهان

امام جمعه اصفهان:

برای ساماندهی وضعیت بازاربزرگ از شهرداری اصفهان 
حمایت می کنیم

»ایمنا«: آیت ا... سیدیوســف طباطبایی نژاد، نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه اصفهان در 
دیدار با معاون محیط زیســت و خدمات شهری شــهرداری اصفهان با بیان روایتی از امام حسن 
عســگری)ع( درباره تشخیص درســتی انجام اعمال و تأثیر آن بر انســان اظهار کرد: امام حسن 
عسگری)ع( در این روایت می فرمایند: »برای آنکه مؤدب به آداب الهی و انسانی شوید، باید هر عمل 
بدی که دیگران انجام می دهند را انجام ندهید.« وی افزود: انسان به طور طبیعی خوب و بد اعمال 
را تشخیص می دهد، بنابراین هر امری که تشخیص می دهید انجام آن بد است را انجام ندهید که 
این سبب مؤدب شدن انسان می شود. امام جمعه اصفهان با اشاره به مسائل و تخلفاتی که در حوزه 
امور شهری و شهرنشینی رخ می دهد، عنوان کرد: هر کاری که بخواهیم متعارف شود، مردم نسبت 
به انجام آن عادت کنند و انجام آن را زشــت بدانند، نیاز به تکرار دارد اما شهرداری این کار را انجام 
نمی دهد. نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه اصفهان با بیان مثالی درباره دریافت هزینه اضافه 
برای احداث ساختمان ها توسط شهرداری گفت: شهرداری باید بر اساس نقشه و متناسب با متراژ 
معابر و خیابان ها، اجازه ساخت ساختمان های چند طبقه را بدهد و اگر مقدار و متراژ محدود است، 

مردم هر میزان پول بدهند، شهرداری بازهم نباید اجازه ساخت بدهد. 
آیت ا... طباطبایی نژاد با تأکید بر ســد معبر و ایجاد مزاحمت برای تردد مردم به ویژه در فضای بازار 
تصریح کرد: از نظر شرعی و قانونی معبر در بازار برای عموم مردم است و تعدی به آن درست نیست، 
به ویژه بازار اصفهان به عنوان مکانی توریستی که از همه دنیا برای دیدن آن می آیند، نباید ظاهر بدی 
داشته باشد و سبب خجالت باشد. وی خاطرنشان کرد: اقدام برای رفع تخلفات شجاعت و مردانگی 
می خواهد و علت اینکه فرهنگ ما درست نمی شود، همین تخلفات است و عاملی که جلوی تخلفات 

را می گیرد، تکرار مقابله با آن هاست. 
امام جمعه اصفهان پرهیز از روزمرگی در کارها را مهم دانست و افزود: شهرداری برای رفع مشکلات 
بازار باید از قدرت خود استفاده کند، چراکه کوتاه آمدن شهرداری موجب تداوم مشکلات می شود و 

ما نیز از شهرداری برای ساماندهی وضعیت بازار حمایت خواهیم کرد.

طی چند ماه آینده تردد موتورسیکلت در بازار بسیار محدود می شود
در ابتدای این دیدار مهدی بقایی، معاون محیط زیســت و خدمات شهری شهردار ی اصفهان نیز 
گزارشــی از وضعیت موجود ارائه کرد و گفت: این بخش از شــهرداری اصفهان یکی از بخش های 
پرکار اســت و در حال حاضر نیز در زمینه بــازار، کاری را در حال انجام داریم؛ به ویــژه درباره ورود 
موتورسیکلت ها به بازار که از نظر ایمنی و سد معبر مشکلاتی را ایجاد کرده اند و مراجعان بسیاری از 
تردد در بازار شکایت دارند. وی ادامه داد: کار بسیار پردغدغه ای را در حال انجام داریم و طی چند ماه 

آینده تردد موتورسیکلت در بازار بسیار محدود خواهد شد.
معاون محیط زیست و خدمات شهری شــهرداری اصفهان با اشاره به مســئله سد معبر و ایمنی 
مغازه ها و واحدهای صنفی مستقر در بازار اصفهان اظهار کرد: این مسئله مشکلات بسیاری از نظر 
ایمنی برق دارد و اگر حادثه ای رخ دهد آتش نشانی دسترسی در این باره به بازار ندارد و با توجه به 

مشاغلی که در بازار فعال هستند، منطقه حساسی از نظر بروز حوادث است.
بقایی از تشــکیل هیئت امنای بازار و کمک اعضای آن به شهرداری و واحد پیشگیری تخلفات نیز 
خبر داد و افزود: از دیگر معضلات شهری که با آن روبه رو هستیم، مسئله تکدی گری است که برخی 
افراد از احساسات مردم سوءاســتفاده می کنند، در حالی که بیش از ۹۰ درصد آن ها اعتیاد دارند و 
سایرین اتباع غیرمجاز هستند که به دلیل نبود زیرساخت، تحویل این افراد به مراجع ذی ربط نیز 
مقدور نیست. وی اضافه کرد: مسئله دیگر موضوع دست فروشی است که به شدت در حال افزایش 
است و در بازار نیز برخی از کسبه اقدام به اجاره محدوده مقابل واحد صنفی خود به دست فروشان 

می کنند که موجب بروز سد معبر، دیگر معضلات و مشکلات عدیده می شوند.

خبر روزاخبار

 مدیرعامل سازمان ساماندهی 
مشاغل شهری شهرداری اصفهان:

دومین دستگاه خودپرداز 
میوه تا ۲ هفته آینده در 

 میدان بزرگمهر 
نصب می شود

مدیرعامل سازمان ساماندهی مشاغل شهری 
و فرآورده های کشاورزی شــهرداری اصفهان 
گفت: دومین دستگاه خودپرداز میوه در میدان 
بزرگمهر این کلان شــهر در حال نصب است که 
امیدواریم تا دو هفته آینــده آماده بهره برداری 
شود. امیرحسین ماه آورپور در برنامه رادیویی 
»صدای شهر« با اشاره به استقبال شهروندان 
از خودپردازهای میوه و آینده این طرح در شهر 
اصفهان اظهار کرد: یکی از دغدغه های سازمان 
ساماندهی مشــاغل شــهری و فرآورده های 
کشاورزی شــهرداری اصفهان از ابتدا موضوع 
بسته بندی و سورتینگ میوه بود؛ ایده راه اندازی 
خودپردازهای میوه نیز از حدود یک سال پیش 
مطرح شد و ما با یک شرکت دانش بنیان وارد 
مذاکره شدیم که نخســتین خودپرداز مرداد 
ســال جاری در میدان آزادی بــه بهره برداری 
رســید. وی با بیان اینکه ابتدا میزان استقبال 
از این دســتگاه برای ما نیز غیرمنتظره بود، اما 
استقبال بسیار خوب شهروندان از آن را شاهد 
هســتیم، به طوری که میزان فــروش روزانه 
دســتگاه این موضوع را تأیید می کند، افزود: 
این موضوع با توجه به گســترش آن در فضای 
مجازی موجب شد حتی مردم شهرهای دیگر 
برای بازدید از این خودپرداز به اصفهان ســفر 
کنند. مدیرعامل سازمان ساماندهی مشاغل 
شــهری و فرآورده های کشــاورزی شهرداری 
اصفهان با اشــاره به ایرادها و اصلاحات انجام 
شــده این خودپرداز گفــت: یکــی از ایرادها، 
ظروف بسته بندی بود که تصمیم داریم آن ها را 
تغییر دهیم تا مضر برای محیط زیست نباشد، 
بنابراین تغییراتی در ظروف بسته بندی انجام 
خواهیم داد. ماه آورپور گفت: دومین دستگاه 
خودپرداز در حال نصب در میدان بزرگمهر است؛ 
هم اکنــون موضوعات نرم افــزاری آن در حال 
انجام است و قصد داریم خدمات متنوع تری را 

در این خودپردازهای میوه ارائه دهیم.

مدیر کمیسیون های ماده ۱۰۰ شهرداری اصفهان گفت: کسری پارکینگ یکی از عوامل مهمی است که ممکن است منجر به صدور رأی قلع بنا شود، زیرا کمیسیون های 
ماده ۱۰۰ در رابطه با معضل تأمین پارکینگ و ترافیک شهری حساس اســت و به راحتی از این مسئله عبور نمی کند. مهرداد محلوجی در گفت وگو با »ایمنا« با اشاره به 
تفاوت تخلفات ساختمانی مسکونی و تجاری از نظر کمیسیون ماده ۱۰۰ شهرداری اظهار کرد: تخلفات ساختمانی در کاربری های مسکونی و تجاری متفاوت است، به ویژه 
در کاربری تجاری باید به ازای هر ۲۵ مترمربع، یک واحد پارکینگ تأمین شود، بنابراین اگر تخلفی در کاربری تجاری رخ دهد، نخستین مشکلی که مطرح می شود، 
کسری پارکینگ است. وی افزود: کسری پارکینگ یکی از عوامل مهمی اســت که امکان دارد منجر به صدور رأی قلع بنا شود، زیرا کمیسیون های ماده ۱۰۰ در رابطه با 
معضل تأمین پارکینگ و ترافیک شهری حساس است و به راحتی از این مسئله عبور نمی کند. مدیر کمیسیون های ماده ۱۰۰ شهرداری اصفهان با اشاره به تخلفات در 
تغییر کاربری مسکونی به تجاری عنوان کرد: گاهی فرد در یک ملک با کاربری مسکونی، کاربری تجاری ایجاد می کند، در این حالت دو تخلف از جمله تغییر کاربری از 
مسکونی به تجاری و کسری پارکینگ برای بخش تجاری جدید رخ داده است. محلوجی ادامه داد: بررسی این تخلفات در صلاحیت کمیسیون ماده ۱۰۰ است و ممکن 
است کمیسیون های مختلف نظرات متفاوتی در این زمینه داشته باشند، اما در هر حال تأمین پارکینگ موضوع بسیار مهمی در تصمیم گیری های این کمیسیون ها است.

کسری پارکینگ یکی از عوامل مهم در صدور رأی قلع بنا است

عقد تفاهم نامه همکاری 
مابین شهرداری اصفهان 
و سازمان ملی بهره وری 

ایران
تفاهم نامــه همکاری در زمینــه ارتقای 
بهــره وری مابین شــهرداری اصفهان و 

سازمان ملی بهره وری ایران امضا شد.
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مدیر منطقه 7 شــهرداری اصفهان گفت: در دهه مبارک فجر ســال جاری 7 
نوبرانه دیگر در این منطقه به بهره برداری می رســد که از جمله آنها می توان به 
خیابان های سعدی و 15 خرداد، ایستگاه آتش نشــانی، ساختمان بحران و 
پارک خیابان مولوی اشاره کرد. مهدی سلطان آقایی در چهل ویکمین برنامه »به 
احترام مردم اصفهان« با محوریت بهره برداری از پروژه های عمرانی، خدماتی، 
فرهنگی و ورزشی منطقه 7 اصفهان اظهار کرد: احداث خیابان شهید احمدی 
در منطقه 7 که تقدیم شهروندان شــد، با توجه به اینکه دو محله کم برخوردار 
شــهرک کوثر و فدکیه در این محدوده قرار دارد، علاوه بر اینکه شرایط تردد را 
تســهیل می کند، ارزش افزوده نیز به همراه دارد. وی افزود: یکی از مشکلاتی 
که در منطقه وجود دارد، ســرفاصله زیاد اتوبوس ها است، گاهی این زمان تا 
35 دقیقه می رسد. مدیر منطقه 7 شهرداری اصفهان تصریح کرد: بسیاری از 
محلات این منطقه تاکسی رو نیست و با توجه به اینکه فاصله این محله ها از 
مرکز شهر دور است، شهروندان منطقه بســیار از اتوبوس برای تردد استفاده 
می کنند، در این راستا مردم مشکل سرفاصله زیاد را در دیدارهایی که با آن ها 
انجام می شــود، مطرح می کنند. سلطان آقایی با گرامیداشــت یاد و خاطره 
شهدای مقاومت گفت: به تازگی دو معبر در منطقه 7 به نام شهیدان سیدحسن 

نصرا... و اسماعیل هنیه نام گذاری شده است. 
وی با تشــریح پروژه هایی که روز گذشــته در منطقه 7 افتتاح شــد، افزود: 
مهم ترین پروژه، تعریض پل شهید هنیه است؛ خروجی شهر اصفهان سال ها 
دچار مشــکل بود، غیر از وجود مواد ناایمن، شاهد پس زدگی ترافیک بودیم. 
مدیر منطقه 7 شــهرداری اصفهان تصریح کرد: این پروژه که کار ســختی بود 
به همت حوزه عمران انجام شــد، به عرض پل شــهید هنیه 10 متر اضافه شد 
و هم اکنون هر زمان که روی پل تردد کنید، ترافیک نداریم. ســلطان آقایی با 
اشــاره به پروژه خیابان 22 بهمن در جنوب منطقه 7 گفت: بــا توجه به اینکه 
مادی در وسط این خیابان وجود داشــت، تردد خودرو از دو سو فراهم شد و 
پیاده رو سازی و بهســازی مادی نیز انجام شد. وی با اشــاره به بهره برداری 
دو ورزشــگاه در منطقه 7 ادامه داد: قول دادیم 50 درصد ظرفیت ورزشــگاه 
شــهرک ولی عصر )عج( به صورت رایگان در اختیار کودکان محله قرار گیرد. 
مدیر منطقــه 7 شــهرداری اصفهان افزود: مجموعه ورزشــی فــدک هم با 

دارا بودن چنــد زمین در رشــته های مختلف همچون فوتبال و بســکتبال به 
صورت مشارکتی به بهره برداری رسید. ســلطان آقایی با اشاره به اینکه جاده 
حدفاصل خورزوق تا شــهرک ولی عصر از دیگر پروژه های افتتاح شده امروز 
است، گفت: این جاده مســیر ارتباط مواصلاتی بین مردم دو محدوده بود که 
علاوه بر انجام زیرســازی و آســفالت، عرض آن نیز افزایش 3 متری یافت. 
وی با بیــان اینکه اجــرای پروژه های زیــادی را در شــهرک ولی عصر)عج( 
مدنظر داریم، در این راســتا از شــهرداری مرکزی درخواست مساعدت ویژه 
به این منطقه را داریم، تصریح کــرد: حدود 6 میلیارد تومان برای آســفالت 
معابر فرعی شــهرک ولی عصر هزینه شده اســت. مدیر منطقه 7 شهرداری 
اصفهان با اشاره به نیازهای زیاد این محدوده همچون محصور شدن شهرک 
ولی عصر، فضای سبز خوب و ایجاد ســایت کودک افزود: هرچه در این محله 
کار کنیم، باز هم جای کار دارد. سلطان آقایی با اشاره به خیابان شهید احمدی 
به عنوان دیگر پروژه افتتاح شــده در منطقه 7 یادآور شد: این پروژه ای بسیار 
مهم بود، که عمده اقدامات آن در زمان مدیریت شــاطوری مدیر سابق منطقه 
7 اجرایی شده است که جای تشــکر دارد. وی ادامه داد: این پروژه با هزینه 
8۹ میلیارد تومان در دو بخش آزادسازی و احداث در اختیار مردم قرار گرفت. 
 مدیر منطقه 7 شــهرداری اصفهان با اشــاره به پروژه ســاختمان شهرداری 
منطقه 7 گفت: این پروژه با دو محوریت شفاف سازی و تکریم طراحی شد و 

در اختیار همکاران و مردم منطقه قرار گرفت.

فرمانده یگان حفاظت محیط زیســت اســتان اصفهان گفت: چشم مصدوم 
علی جمشیدیان، محیط بان پارک ملی و پناهگاه حیات وحش موته، در تهران 
جراحی شد. پزشک آقای جمشیدیان جراحی را موفقیت آمیز دانست و اعلام 

کرد که بخشی از شبکیه چشم آسیب دیده این محیط بان سالم است. 
علی عباسی در گفت وگو با »ایسنا« بیان کرد: جمشیدیان شاید دو نوبت دیگر 
به عمل جراحی نیاز داشته باشــد تا قرنیه آسیب دیده اش ترمیم شود. به نظر 
پزشــک معالج می توان به بازگشــت بینایی این محیط بان امیدوار بود.  وی 

یادآور شد: سه ساچمه درون چشم مصدوم جمشیدیان بوده است. اولین و 
دومین ساچمه  به ترتیب در اصفهان و تهران از چشم او خارج شدند.  متأسفانه 
سومین مورد در چشم او می ماند، چون با توجه به وضعیت قرارگیری ساچمه 
در کاسه چشــم اصلًا امکان خارج کردن آن وجود ندارد. به گزارش »ایسنا«، 
علی جمشیدیان، محیط بان پارک ملی و پناهگاه حیات وحش موته اصفهان 
که دانشجوی دکترای رشته محیط زیست اســت، در 20 مهرماه 1403، هنگام 
گشت سیار در آن منطقه حفاظت شده مورد اصابت تیر شکارچیان قرار گرفت.

معاون هماهنگ کننده ســپاه گفت: شهیدان نصرا... و ســنوار پیش از شهادت 
کار اسرائیل را تمام کردند و محور مقاومت اکنون مشــغول جنگیدن با آمریکا و 
انگلیس اســت. به گزارش خبرگزاری بسیج اصفهان، ســردار محمدرضا نقدی، 
معاون هماهنگ کننده سپاه صبح دیروز )چهارشنبه( در یادواره شهدای دانشجو 
که در دانشگاه اصفهان برگزار شد، به جنایات رژیم صهیونیستی علیه مردم بی گناه 
فلسطین و لبنان پرداخت و اظهار کرد: دل های ما هر روز از دیدن صحنه های این 
جنایات داغ دار است. صحنه این جنایات دل های ما را غمگین می کند؛ اما امروز 
باید به خانواده های شهدا تبریک بگوییم؛ چراکه خون شهدای آن ها به بار نشسته 
است.معاون هماهنگ کننده سپاه با تأکید بر اینکه شهیدان نصرا... و سنوار پیش 
از شهادت، کار اسرائیل را تمام کردند، گفت: محور مقاومت اکنون مشغول جنگیدن 
با آمریکا و انگلیس اســت.  معاون هماهنگ کننده سپاه خاطرنشان کرد: رژیم 
صهیونیستی فکر می کنم مهلتی که خداوند به آن ها داده برای ظلم و تجاوز بیشتر 
است درحالی که چنین نیست و با این جنایات مردم دنیا بیدارتر و محور مقاومت 
تقویت می شود. بیداری هر روز درحال تعمیق است و امروز شاهد پیروزی راهبردی 
مقاومت هستیم که ان شــاءا... به پیروزی نهایی ختم می شود. وی با طرح این 
پرسش که در جبهه میدان جنگ چه خبر است، گفت: مقاومت پیروز بزرگ میدان 
است؛ بله، رژیم صهیونیســتی توانســته میلیون ها نفر مردم بی گناه را آواره کند 
ولی هیچ پیروزی راهبردی را کسب نکرده و شکست خورده میدان است. همین 
شکست باعث شده رئیس جمهور آمریکا جرئت حضور در هیچ اجتماعی را نداشته 
باشد و نخست وزیر رژیم صهیونیستی نه تنها در میان ملت ها بلکه در میان دولت ها 
نیز منفورترین چهره است. سردار نقدی به شــهادت سید حسن نصرا... و سنوار 
پرداخت و گفت: سید حسن نصرا... و یحیی سنوار قبل از شهادت شان ابتدا رژیم 
صهیونیستی را شکست دادند و سپس در میدان شهید شدند. آمریکایی ها از روز 
اول با صهیونیست ها بوده اســت، اما امروز در این جنگ آمریکا در میدان حضور 
دارد و خودش درحال جنگ است، چراکه رژیم صهیونیستی شکست خورد و تمام 
شد. امروز پدافند آمریکا درحال استقرار در فلســطین اشغالی است و نظامیان 
آمریکایی اعزام شــده اند و این نشانه های شکســت مطلق رژیم صهیونیسیت 
اســت که آمریکا قصد جبران آن را دارد. معاون هماهنگ کننده سپاه به استقرار 
ناو های آمریکایی در ســواحل مدیترانه پرداخت و گفت: استقرار 6 ناو آمریکایی 
با سامانه های ضدموشکی در ســاحل مدیترانه یعنی شکست رژیم؛ این رژیم با 

مقاومت مردمی روبه رو شده اســت. خزانه های رژیم خالی شده و آمریکایی ها 
در چند نوبت برایشــان پمپاژ پول کردند. تمام ذخایر موشکی آنها تمام شد و این 
آمریکایی ها بودند که به کمک شان آمدند. وی با تأکید براینکه حزب ا... و حماس 
کار اسرائیل را تمام کرده اند، عنوان کرد: امروز این آمریکا و انگلیس هستند که با 
مقاومت می جنگند درحالی که مقاومت قهرمان راه را به روی صهیونیست ها بسته 
بود. آمریکا از این میدان هم مثل افغانستان، عراق و ویتنام با آبروریزی و افتضاح 
خارج خواهد شد، چون وعده خداوند تخلف ناپذیر و پابرجاست. خداوند انتقام 
خون مظلومان را خواهد گرفت و پاسخ آن به استکبار، سقوط رژیم صهیونیستی 
خواهد بود. آمریکایی ها خودشان انتخاب کردند که سرنوشت شان را با سرنوشت 
رژیم صهیونیستی گره بزنند و ان شاءا... سقوط این دو با هم خواهد بود. سردار 
نقدی با تأکید براینکه روز های تنهایی و غربت ما در مبارزه با اســتکبار تمام شده 
است، گفت: پیروزی های بزرگ در پیش است؛ هیچ کسی نمی تواند منکر پیروزی 
17 شهریور برای ملت ایران باشــد درحالی که عده زیادی از مردم شهید شدند و 
انقلاب پیش رفت و رژیم با این جنایات تیشه به ریشه خودش زد و صد ها هزار 
نفر از جوان های ما با این رفتار طاغوت بیدار شدند. وی عنوان کرد: امروز دنیا بیدار 
شده و این جنایات موجب انگیزه برای مبارزه شده است و روزانه صد ها داوطلب 
از نقاط مختلف خواســتار اعزام برای مبارزه با این رژیم هستند و این محصول 
جنایات صورت گرفته است که چیزی جز بیداری جوانان جهان اسلام نیست. این 
جنایات غیرت جوانان تمام جهان اسلام از افغانستان تا پاکستان و عراق و دیگر 
نقاط جهان را به جوش آورده است. سردار نقدی، جنایات رژیم صهیونیستی را در 
تاریخ بی سابقه دانست و گفت: دشمن صهیونیستی برای اولین بار بیمارستان ها 
را هدف قرار داده است. رژیم صهیونیســتی بیش از 400 مدرسه و بیمارستان را 
طی این جنگ به طور کامل تخریب کرده و 15 هزار کودک را کشته است و هر روز 
نوزاد ان را در بیمارستان قتل عام می کند. معاون هماهنگ کننده سپاه با بیان اینکه 
پیروزی نهایی بر دشمن نزدیک است، گفت: همان طور که شهید نیلفروشان گفته 
بود »صهیونیست ها باید بروند و شنا یادبگیرید، چون راهی جز فرار از دریا ندارند«. 
آن روز دور نیست و با حماسه تاریخی که مردم غزه آفریدند، این پیروزی نزدیک تر 
شده است. دشمن با اینکه ماه هاســت برق، آب، غذا و دارو را بر مردم بسته، آنها 
همچنان در خط مقدم ایستاده  و حسرت یک آه را بر دل دشمن گذاشته اند؛ پاداش 

این مقاومت ستودنی، پیروزی بزرگ امت اسلامی خواهد بود.

مدیر کل ثبت احوال اســتان اصفهان گفت: 5۹6 مورد چند قلوزایی 
در استان از ابتدای امسال تاکنون ثبت شــده که چهار مورد آنها چهار 

قلوزایی بوده است. 
مجتبــی یکتامنــش در گفت  و گــو با »ایرنــا« افــزود: 558 مورد 
دو قلوزایــی، 34 مورد ســه قلوزایی و چهــار مورد چهــار قلوزایی از 
 ابتــدای امســال تاکنــون در اســتان اصفهان ثبت شــده اســت. 
وی خاطرنشان کرد: 2۹ هزار و ۹4 نوزاد از ابتدای سال جاری تاکنون 
در اســتان اصفهان متولد شــدند که از این تعداد 14 هزار و 85 نوزاد 
دختر و 15 هزار و ۹ نوزاد پسر هستند. یکتامنش با اشاره به افزایش 
ولادت فرزند سوم و چهارم در این استان در سال جاری، گفت: اجرای 
سیاست های تشــویقی قانون جوانی جمعیت در کمتر شدن شیب 

کاهشی آمار ولادت تأثیرگذار است.

به گزارش »ایرنا«، چهارمین مورد چهارقلوزایی امســال در اصفهان، 
هفته جاری در بیمارستان شهید بهشــتی اتفاق افتاد؛ نوزادان چهار 

قلوی متولد شده 2 دختر و 2 پسر هستند و مادر آنها 23 ساله است.  
اصفهان سال گذشــته رکوددار چهار قلوزایی در کشور بود؛ 20 زایمان 
چهارقلو سال 1402 در نقاط مختلف کشور ثبت شد که استان اصفهان 

با 6 زایمان در صدر چهار قلوزایی قرار داشت. 
قانــون »حمایت از خانــواده و جوانــی جمعیت« مشــتمل بر 73 
مــاده و 81 تبصــره، 24 مهــر 1400 در مجلس شــورای اســلامی 
طبق اصل 85 قانون اساســی و با توجــه به نگرانی ها برای بســته 
شــدن پنجره جمعیتــی کشــور تصویب شــد. طبق مــاده 10 این 
قانون به ازای تولــد هر فرزند، تســهیلات و برای تولد فرزند ســوم 
به بعد، طبــق مــاده 3 و 4، زمین رایــگان حداکثــر 20مترمربعی، 
 مطابق مــاده 18 تخفیــف مالیاتــی 15 درصدی و براســاس ماده

 21 بیمه رایگان مادران روستایی و عشایری تعلق می گیرد.

از ابتدای امسال تاکنون صورت گرفت

ثبت ۵۹۶ مورد چند قلوزایی در استان اصفهان

مدیر منطقه 7 شهرداری اصفهان:

۷ نوبرانه منطقه ۷ اصفهان دهه فجر سال جاری بهره برداری می شود

فرمانده یگان حفاظت محیط زیست استان خبرداد

بخشی از شبکیه چشم مصدوم محیط بان اصفهانی سالم است

سردار نقدی در یادواره شهدای دانشجو در اصفهان:

شهیدان نصرا... و سنوار قبل از شهادت، اسرائیل را شکست دادند

 www:zayanderoodonline.ir

 پنجشنبه ۳ آبان ۱۴۰۳ / ۲۰ ربیع الثانی  ۱۴۴۶ / ۲۴ اکتبر  ۲۰۲۴ / شماره ۴۲۰۸

زینب ذاکر 6 سال پس از جنگ تحمیلی عراق علیه ایران، درسوم آبان ماه 1373،  
بنیان سازمانی که امروز ما آن را به نام سازمان راهداری و حمل ونقل 
جاده ای می شناسیم، نهاده شد تا ضمن ترمیم خسارات ناشی از جنگ، سرعت توسعه و بالندگی 

ایران اسلامی را چند برابر کرده و پنجره های جدیدی رو رشد و توسعه اقتصادی ایران بگشاید. 
نگاهی به آمارهای موجود در وب سایت مرکز آمار ایران و سازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای 
نشان می دهد با وجود فراز و فرودهای فراوان در این سال ها، این نهاد توانسته عملکرد قابل قبولی 
در حوزه راه و حمل ونقل از خود به نمایش بگذارد. توسعه شبکه آزادراهی و بزرگراهی کشور، رشد 
روز افزون صنعت حمل ونقل، هوشمندسازی شبکه راه ها، توسعه مجتمع های خدماتی بین راهی 

از جمله ساده ترین مؤلفه های آماری برای سنجش این موضوع است. 
بررسی کارنامه استان اصفهان به عنوان یکی از مهمترین و استراتژیک ترین استان کشور در حوزه 
راه و حمل ونقل، نیز نشان می دهد که این اســتان علاوه بر تربیت نیروهای متخصص و مجرب 
با به کارگیری و اســتفاده از توان بخش متخصص خصوصی، توانسته بالاترین جایگاه ها را ازآن 

خود کند. 
بر اساس آمارهای منتشر شده در وب سایت مرکز آمار ایران مجموع راه های آزادراهی و بزرگراهی 

استان اصفهان در سال 1373 از 381 کیلومتر به 2500 کیلومتر در سال 1402 رسیده است. 
کسب و حفظ جایگاه نخست  تناژ حمل ونقل کالا  کشور توسط اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده 
ای استان اصفهان در یک دهه اخیر  نتیجه همکاری همه جانبه بخش خصوصی و دولتی است. 
خوب است بدانیم که اصفهان با داشتن حدود 17 تشکل مردم نهاد در حوزه حمل ونقل )بیشترین 

تشکل فعال( بالاترین آمار تشکل های حمل ونقل در کشور را در کارنامه دارد. 
نمایش شکوه صنعت حمل ونقل مسافر استان اصفهان به وضوح در حماسه اربعین حسینی هویدا 

می شود، بدون شک می توان گفت، قلب صنعت حمل ونقل مسافر کشور به اصفهان گرم است . 
پیشگامی استان اصفهان در حوزه هوشمندسازی راه ها و استفاده از ابزارهای نوین برای کنترل و 
نظارت بر شبکه راه ها، توسعه مجتمع های خدماتی رفاهی بین راهی، احداث مراکز معاینه فنی و 

... بر کسی پوشیده نیست. 
اگرچه به واسطه مشکلات اقتصادی و افزایش هزینه های ســاخت و نگهداری راه ها، انتقاداتی 
متوجه این سازمان است، اما از یاد نبریم که این ســازمان با وجود مشکلات فزاینده اقتصادی که 
این روزها گریبانگیر کشور اســت، با وجود محدودیت ها منابع انسانی با تمام قوا در حال خدمت 

رسانی است. 
به رسم ادب تلاش تمام افرادی که به صورت مستقیم و غیر مستقیم در بخش دولتی و خصوصی در 
زیر پرچم ایران و در لوای نام سازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای  برای توسعه و رشد و بالندگی 
ایران سرافرازمان می کوشند، را ارج می نهیم. امیدواریم با کاهش مشکلات، شاهد رشد همه جانبه 

کیفی و کمی خدمات ارائه شده به مردم در این حوزه باشیم.

مدیرعامل ذوب آهن اصفهان گفت: راهی جز تولید فولاد سبز نداریم 
برای پایداری باید این موضــوع را در اولویت قــرار دهیم. به گزارش 
»ایراســین«، مهدی کوهــی، مدیرعامل ذوب آهــن اصفهان در پنل 
تخصصی فناوری های موجــود و نوآورانه بازیافت پســماند در تولید 
فولاد سبز، اظهار کرد: با توجه به اهمیت تولید فولاد سبز اقداماتی در 
این مجتمع عظیم صنعتی برگزار شــده که یکــی از آنها پروژه احداث 
تصفیه خانه پساب شهرهای اطراف و اماکن صنعتی کارخانه است که 
دو وجه تصفیه پساب صنعتی و بهداشــتی را توأمان دارد. وی افزود: 
این پروژه که بامشارکت شــرکت مپنا که در این زمینه توانمند و دارای 
تجارب ارزشمند است با استفاده از بهترین تکنولوژی روزدنیا در حال 
انجام است، بیش از 88 درصد پیشرفت دارد و امسال در دهه فجر به 

بهره برداری می رسد.
مدیرعامل ذوب آهن اصفهان گفت: احداث این تصفیه خانه با ظرفیت 
850 مترمکعب در ساعت برای بازیافت پساب برای تولید آب صنعتی 
و آب نرم با ریکاوری ۹0 درصد صورت می گیرد. میزان آب خروجی با 

ریکاوری ۹0 درصد حدود 580 تا 760 مترمکعب در ساعت خواهد بود 
و نیمی از این خروجی آب نرم و نیمی دیگر آب صنعتی است. کوهی 
یکی از مزیت های پروژه بازیافت پساب را تضمین تثبیت تولید فولاد 

با توجه به محدودیت های منابع آبی خصوصاً در فصول گرم سال ذکر 
کرد و افزود: انجام این پروژه امکان تأمین آب برای تولید تا سطح 3 
میلیون تن فولاد خام را فراهم می سازد. مدیرعامل ذوب آهن اصفهان 
سایر مزایای این پروژه را بدین شرح بیان کرد: کاهش برداشت آب از 
رودخانه، منافع اقتصادی ناشی از تصفیه پساب، حفظ محیط زیست، 
ســامان دهی پســماند شــهرهای اطراف و امکان انجام پروژه های 
توسعه. کوهی افزود: هم اکنون با استفاده از گواهینامه CE صادرات 
محصولات فولادی به اروپا انجام می شود اما در سال 2025 برای این 
صادرات باید تولید فولاد سبز داشته باشیم که این امر نشان می دهد 

راهی به جز تولید فولاد سبز نداریم. 
ســمپوزیوم فولاد 403 با حضور جمعی از متخصصان، پژوهشگران، 
اساتید دانشگاه، دست اندرکاران و مســئولین صنعت فولاد کشور از 
جمله مدیرعامل و جمعی از دیگر مســئولین و کارشناسان ذوب آهن 
اصفهان روز سه شنبه در مرکز همایش های بین المللی کیش آغاز به 

کار نمود و تا سوم آبان ماه)امروز( فعالیت می کند.

روایت 30 سال تلاش برای توسعه و بالندگی ایران اسلامی

راهداری در راه خدمت

مدیرعامل ذوب آهن اصفهان در سمپوزیوم فولاد 1403؛

راهی به جز تولید فولادسبز نداریم
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